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مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان خبرداد:   

تحصیل 54 هزار دانش آموز اتباع در اصفهان

س
فار

س: 
عک

ثبت جهانی 
کاروانسراها، 

دروازه ای از تاریخ و 
هنر ایران به جهان

به بهانه هفته دفاع مقدس؛

برای این همه شجاعت ...
پریا پارسادوست

آخرش را همین اول بگویم: » رد پای رفتن تان، تا 
ابد بر شانه های زمین و زمانه باقی است.« 

 از هرکوچه و خیابــان و اتوبان این شــهر که گذر
 می کنیم، چشم مان به جمال شما روشن می شود 
 که جان پناه ما شــدید. شما همیشــه هستید و 

جاده ای که فراروی ما گستراندید، تکلیف تمام لحظه هایمان را روشن کرده است.
یکی می گفت: »رفتن همیشه تلخ نیست.پرپر شدن، همیشه اشک آلود نیست؛ گاه، حماسه ای زبانزد 
است.« چقدر رفتن تان باشکوه بوده. ما که بی شما مانده ایم و فقط قصه حماسه تان را شنیده ایم، 
باید این خاک فرارفته تا آسمان را که میراث خون های پاک و دل بی باک تان است، با باور بی تردید، 
در آغوش بگیریم و پاسدار این مرز روبه خدا باشــیم که از صدقه سر جانفشانی شما داریم. که اجازه 
ندادید رویای آن بعثی متجاوز به واقعیت تبدیل شود. هراسی نیست؛ خدا، بالای سرِ ایمان ما سایه 
دارد. تازه ما شما را داریم. شما که از آن بالا نگاه مان می کنید و من یقین دارم هنوز و همیشه دل نگران 

این خاک و بوم هستید. 
چشمان شما، آن نگاه نافذ شما، آن جذابیت مردانه شما در آن قاب های حالا رنگ و رو رفته گلستان 
شهدا، سجاده به سوی بهار می سازد. من خیلی وقت ها دلم می خواهد به همان جاده ای بروم که شما 
با لبخند و یقین از آن گذشتید. دوست دارم یک روز یا یک شبی برسد که با طهارت کلام تان و استعانت 

شفاعت تان و نیت امام تان، وضو کنم.
عزیزی به من می گفت: »لاله ها از جویبار خودسازی آب می خورند؛ نه از آبراه خودپرستی.« دوست 
داشتم برمی گشتم به دهه شصت و در جهانی به رنگ مردانگی شما زندگی می کردم.کاش جهان ما 
هنوز شما را داشت. این زمانه و زندگی بدون بودن تان، بدجور نفسگیر می شود. دلتنگ تان هستیم. 
وقتی دعواها و نامردی ها و نامرادی ها و دورنگی ها بیشــتر می شود، بیشتر هم دلتنگ می شویم. 
چقدر به جهان پر از اخلاص و بی اختلاس و با مِهر و بدون مُهرِ ریای شما محتاجیم شهدا. چقدر هفته 
 دفاع مقدس که می آید، به تفحص خاطرات تان مشتاق تر می شــویم. اینجا هنوز با یاد شما نفس 

می گیریم و به عشق شما حرمت نگه می داریم و به امید لبخند رضایت شما، زندگی می کنیم. 
به رسم و نذر هرساله، این چند خط به یاد شما شیربچه های فراموش نشدنی این سرزمین نگاشته 
شد فقط برای آن که بگویم و بگوییم فراموش نمی شــوید. هرچقدر هم همه چیز عوض شود و از آن 
روزها و سال های پرخون و خاطره فاصله گرفته باشــیم، باز هم نه فقط روی تابلویی در ابتدای یک 
کوچه و خیابان، که در عمق قلب مــا خانه دارید. رد پای رفتن تان، تا ابد بر شــانه های زمین و  زمانه 

باقی است...
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فرار سیدن هفته دفاع مقدس را گرامی می داریم
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 فرمانده انتظامی نجف آباد:
کلاهبردار 10 میلیارد تومانی در نجف آباد دستگیر شد  

فرمانده انتظامی نجف آباد از شناســایی و دســتگیری فــردی کلاهبردار که بــه بهانه ثبت نام 
خودرو بدون قرعه کشی اقدام به فریب شهروندان و کلاهبرداری به ارزش ۱۰۰ میلیارد ریال کرده 

بود، خبرداد.ســرهنگ میثــم گوهری 
آرانی در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار 
داشت: در پی اعلام شکایت تعدادی از 
شهروندان در شهرستان مبنی بر اینکه 
فردی به بهانه ثبت نام در سامانه فروش 
خودرو و برنده شدن این افراد در طرح 
سامانه فروش بدون قرعه کشی، از آنها 
کلاهبرداری کرده است، بررسی موضوع 
به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان 
گاهــی فرماندهــی انتظامی  پلیس آ

شهرستان نجف آباد قرار گرفت.وی در ادامه گفت: در بررسی ماموران مشخص شد متهم با چرب 
زبانی و فریب مالباختگان و به بهانه اینکه شخصی بانفوذ در شرکت های خودرو ساز داخلی است 
و توانایی ثبت نام خودرو بدون قرعه کشی با هزینه اندک صرفا پرداخت قیمت مصوب نمایندگی 
را دارد، اعتماد افراد را جلب و با دریافت مبالغی به عنوان پیش پرداخت نسبت به ثبت نام صوری 
خودرو و ارائه حواله های جعلی به آنان اقدام می کرده است.فرمانده انتظامی شهرستان نجف آباد 
افزود: متهم پس از دریافت وجوه از شــهروندان و طعمه های خود متواری شده بود که اقدامات 

تخصصی کارآگاهان پلیس آگاهی برای دستگیری وی آغاز شد.
ســرهنگ گوهری آرانی تصریح کرد: با تحقیقات میدانی صورت گرفته و اقدامات هوشــمندانه 
کارآگاهان پلیس، متهم متواری شناسایی و ضمن هماهنگی با مرجع قضایی در عملیاتی ضربتی 

در مخفیگاهش دستگیر شد.
وی با اشــاره به اینکه تا کنون ۱۸ مالباخته این پرونده شناســایی و میزان کلاهبرداری متهم ۱۰۰ 
میلیارد ریال برآورد شده اســت، خاطر نشــان کرد: متهم با توجه به اعتراف به بزه ارتکابی ضمن 

تشکیل پرونده برای انجام اقدامات قانونی به مرجع قضایی تحویل داده شد.

کامیون حامل 28 کیلو تریاک در نایین توقیف شد
فرمانده انتظامی نایین از توقیف یک دســتگاه کامیــون حامل ۲۸ کیلــو و ۸۴۵ گرم تریاک و 
دستگیری یک سوداگر مرگ در عملیات منســجم ماموران پلیس خبرداد.سرهنگ هادی کیان 
مهر در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: در راستای مبارزه بی امان با سوداگران مرگ، ماموران 
پلیس مبارزه با مواد مخدر با اقدامات هوشمندانه پلیسی از انتقال محموله مواد مخدر توسط یک 
دستگاه کامیون به سمت مناطقی از استان مطلع و بررسی موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.

وی گفت: در این راســتا ماموران پلیس حین کنترل یکی از محورهای مواصلاتی این شهرستان 
موفق به شناســایی کامیون حامل مواد مخدر شــده و در عملیاتی ضربتی و هماهنگ اقدام به 

متوقف کردن آن کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان نایین تصریح کرد: ماموران پس از متوقف کردن خودرو و در بازرسی 
از آن مقدار ۲۸ کیلو و ۸۴۵ گرم تریاک که به طرز ماهرانه ای داخل خودرو جاســاز شــده بود را 

کشف کردند.
وی با اشاره به اینکه در این رابطه یک سوداگر مرگ دستگیر و پس از تشکیل پرونده برای انجام 
اقدامات قانونی به مرجع قضایی تحویل داده شد بر مبارزه قاطع و مستمر پلیس با قاچاق مواد 

مخدر و برخورد با سوداگران مرگ تاکید کرد.

شهردار نجف آباد خبر داد:

اصلاح هندسی بلوارهای حادثه خیز نجف آباد 

شهردار نجف آباد گفت: عملیات زیرســازی و جدول گذاری، آسفالت 
معابر خاکــی، لکه گیری و روکش آســفالت های فرســوده، اصلاح 
هندســی بلوارهای حادثه خیز و ســاماندهی پیاده رو و خیابان ها در 

دست اجراست.
عبدالرســول امامی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره به پروژه های 
عمرانی و خدماتی منطقه یک شهرداری نجف آباد، اظهار کرد: فاز دوم 
ساختمان گالری چوبی با مساحت ۱۷۰ مترمربع و فاز دوم پروژه باغ 
ایرانی به مســاحت ۱۳۰۰ متر مربع واقع در مسیر گردشگری بوستان 
زندگی در دست احداث اســت.وی افزود: زیرسازی و جدول گذاری 
هفت هزار مترمربع از بلوار آیت ا... ایــزدی و خیابان های اروندرود و 
رودکی، زیرســازی و جدول گذاری خیابان آبشــار به مساحت ۲۵۰۰ 
مترمربــع و پروژه هدایــت آب های ســطحی از پنگ خانه تــا بلوار 
طالقانی بــه طول ۱۸۰۰ متــر از مهم ترین پروژه هــای محله محور در 
دست اجرا در منطقه یک شهرداری است.شــهردار نجف آباد با اشاره 
به پروژه های در حــال اجرای منطقه یک، خاطرنشــان کرد: عملیات 
زیرسازی و جدول گذاری، آسفالت معابر خاکی، لکه گیری و روکش 
آسفالت های فرســوده، اصلاح هندســی بلوارهای حادثه خیز سطح 
منطقه و ســاماندهی پیاده رو و خیابان ها در دست اجراست.امامی 

با اشــاره به اینکه فاز نخســت احداث خیابان بهارســتان در منطقه 
دو شهری در دســت اجرا است، تصریح کرد: ســاماندهی ادامه بلوار 
ظفر )فیروزآباد( بــه طول ۱۳۰۰ متر، خیابان ابولقاســم پاینده جنب 
هنرستان شــریعتی به طول ۷۵۰ متر، احداث بلوار کشاورز حدفاصل 
خیابان بهارســتان تا خیابان شهدا به مســاحت ۴۵ هزار مترمربع و 
 احداث بلوار بهارســتان تا خیابان کشــاورز به طــول ۶۰۰ متر در حال

 اجرا است.
وی ادامــه داد: ســاماندهی خیابان ســمندری و فرعی هــای آن به 
مســاحت چهار هزار مترمربع و ســاماندهی شــش هزار مترمربع از 
خیابان فتاح المنــان به عنوان پروژه های محله محــور در حال انجام 

است.
شهردار نجف آباد از ســاماندهی بوســتان محله ای سروستان ۱۲ به 
مســاحت ۴۴۰۰ مترمربع با اعتبــار ۲۵ میلیارد ریال در منطقه ســه 
شــهرداری نجف آباد در قالب پروژه های محله محور خبر داد و گفت: 

احداث سپتینگ و دفع آب های سطحی بلوار آزادگان انجام شد.
امامی افــزود: زیرســازی، جدول گذاری و آســفالت بلــوار وحدت 
حدفاصل بلوار آزادگان و بلوار باهنر به طول ۱۷۰۰ متر و عرض ۱۲ متر از 

مهم ترین پروژه های شاخص در منطقه سه شهرداری است.

جلسه بررسی وضعیت، فرصت ها و تهدیدات حضور 
اتباع خارجی در کاشــان برگزار شــد. نماینده ولی 
فقیه در منطقه و امام جمعه کاشان در این جلسه به 
تحصیل شمار زیادی از اتباع در دانشگاه های کاشان 
اشاره کرد و گفت: آماده کردن فضا برای تحصیلات 
اتباع خارجی در ایران یکی از فرصت هایی است که 

ما همواره از آن غافل بوده ایم.
حجت الاسلام و المسلمین حســینی با پیشنهاد 
اینکه ظرفیت های خالی دانشگاه های غیردولتی 
را می توان با ایــن اتباع پر کرد، گفــت: رویکرد ما 
این اســت که امکان تحصیلات عالیــه برای این 
افراد فراهم کنیم، چون، اگر یک تبعه افعانســتانی 
با تحصیــلات عالیه به کشــورش بازگــردد، قطعا 

مفیدتر خواهد بود؛ ضمن آنکه در داخل کشــور نیز 
برخورد با یک عنصر بی ســواد مشکل تر از یک فرد 
باسواد است.مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی 
اســتانداری اصفهان نیز گفت: با اجرای مصوبات 
ســاماندهی اتباع خارجی، بخش عمده مشکلات 
در حوزه اتباع خارجی حل خواهد شد.مهدی نادری 
گفت: بیشترین خدماتی که اتباع خارجی در ایران 
دریافت می کنند، مربوط به افغانستانی هاســت و 
البته در قبال آن نیز، در کشور کار و فعالیت می کنند.

وی گفت: خدمات ارائه شده به اتباع خارجی شامل 
حوزه های مختلف اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، 
آموزشی و پزشکی و درمانی می شود.مهدی نادری 
گفت: از نظر اقامت و اشــتغال، اتباع افغانستانی و 

بعد از آن اتباع کشورهای عربی، بیشترین حضور را 
در استان دارند و ســرمایه گذاران زیادی نیز در بین 
آنان وجود دارند که دید کشورمان به آنها مثبت است.

محمد شــریف زارعی، فرماندار کاشان هم در این 
جلســه به این موضوع که اتباع بیگانه هم فرصت و 
هم تهدید محسوب می شوند، اشاره کرد و گفت: بعد 
از اتفاقات افغانســتان، موج مهاجران بیشتر شده 
است که دستگاه های متولی و وزارت کشور پیگیر 

ساماندهی اتباع هستند.

نماینده ولی فقیه در منطقه و امام جمعه کاشان مطرح کرد:

تحصیل شمار زیادی از اتباع در دانشگاه های کاشان

 فرمانده انتظامی کاشان از شناسایی و دستگیری عامل آتش سوزی عمدی حوزه علمیه کمتر از ۱۲ ساعت در این شهرستان خبر داد.به گزارش خبرنگار مهر ایرج 
کاکاوند در جمع خبرنگاران با اشاره به ایجاد ناامنی برخی از اشرار برای همشهریان کاشانی اظهار داشت: امنیت و آسایش مردم خط قرمز نیروی انتظامی است و 
از این رو با هر کسی که بخواهد آسایش مردم را مختل کند با شدت برخورد می شود.وی ابراز داشت: در پی وقوع آتش سوزی عمدی یکی از مدارس حوزه علمیه 

شهر کاشان، پیگیری موضوع جهت شناسایی متهم یا متهمین در دستور کار مأموران انتظامی و امنیتی این شهرستان قرار گرفت.
فرمانده انتظامی شهرستان کاشان تصریح کرد: ماموران پلیس اطلاعات و امنیت عمومی با همکاری عوامل اطلاعات فرماندهی ناحیه مقاومت بسیج شهرستان 
با انجام اقدامات فنی و استفاده از شگردهای خاص امنیتی موفق شــدند کمتر از ۱۲ ساعت متهم و محل اختفا آن را شناســایی و اقدامات اولیه در خصوص 
دستگیری وی صورت پذیرفت.وی خاطرنشان کرد: ماموران پس از هماهنگی قضایی در یک عملیات غافلگیرانه و ضربتی متهم را داخل مخفیگاهش دستگیر 
کردند.سرهنگ کاکاوند افزود: در بازجویی های صورت گرفته، متهم ابتدا منکر هرگونه جرمی بود اما در مواجهه با مستندات موجود به ناچار لب به اعتراف گشوده 

و به صراحت به انجام آتش سوزی عمدی حوزه علمیه و نشر آن در شبکه های معاند اقرار کرد.

خبر روزعامل آتش زدن حوزه علمیه در کاشان دستگیر شد

عکس خبر

 دیدار رونالدو با 
بانوی آران و بیدگلی

ســتاره تیــم فوتبــال النصر 
عربســتان، با دختــر هنرمند 
معلول اهل سفیدشهر آران و 

بیدگل دیدار کرد.

رییس اداره راه و شهرسازی شهرستان کاشان خبر داد:
 آزادسازی  24 هکتار از زمین های ملی و دولتی در شهرستان 

کاشان
رییس اداره راه و شهرسازی شهرستان کاشان گفت: اجرای حکم های قضایی در نیمه نخست سال 
جاری منجر به آزادسازی  ۲۴ هکتار از زمین های ملی و دولتی در شهرهای کاشان، نیاسر، قمصر 
و جوشقان شده است.مجتبی آراسته در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: ارزش زمین های آزادسازی 
شده ۳۴۰ میلیارد ریال)۳۴ میلیارد تومان( است که پس از رفع تصرف به بیت المال بازگردانده شده 
است.وی تصریح کرد: پایش مستمر زمین های ملی و دولتی توسط یگان حفاظت اراضی اداره راه 
و شهرسازی شهرستان کاشان منجر به صدور ۹ فقره حکم قضایی توسط دادستان این شهرستان 
برای رفع تعرض به اراضی ملی شد.رییس اداره راه و شهرسازی شهرستان کاشان، افزود: اجرای 
این حکم ها برای حفظ حقوق بیت المال و جلوگیری از تخریب و تصرف اراضی ملی و دولتی بوده که 
پس از رفع تصرف به بیت المال اعاده و نسبت به خلع ید آن اقدام شده است.وی تاکید کرد: رسیدگی 
به موضوع زمین خواری یکی از اولویت های این اداره اســت و برای برخورد با پدیده زمین خواری 
و تخریب و تصرف زمین های ملی به ســرعت عملیات قلع و قمع و رفــع تصرف با قاطعیت انجام 
می شود.آراسته گفت: شهروندان قبل از هرگونه ساخت وساز، اســتعلام های لازم از دستگاه های 
ذی صلاح را دریافت کنند تا ناخواســته به زمین های ملی تجاوز نکنند تا درگیر پرونده های قضایی 

نشده و با تخریب بناهای ساخته شده متحمل زیان نشوند.

گاوتپه از کمربند حفاظتی برخوردار شد
بخشــی از زمین های ملی گاو تپه شهرستان ســمیرم از کمربند حفاظتی برخوردار شد. به گزارش 
خبرگزاری صدا و سیما، مرکز اصفهان ؛بنابراعلام روابط عمومی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان، در راستای اجرای سیاست های سازمان و به منظور تفکیک اراضی ملی و مستثنیات برای 
جلوگیری از زمین خواری و تصرفات غیر قانونی و همچنین تثبیت مالکیت دولت بر زمین های ملی 
این طرح به طول ۲، ۶۰۰ متر در پلاک گاو تپه شهرستان سمیرم اجرا شد.بیش از ۴۵۰ هزار هکتار از 

مراتع و زمین های ملی استان اصفهان در شهرستان سمیرم واقع شده است.

شهردار آران و بیدگل خبر داد:
آغاز عملیات رنگ آمیزی سرعتکاه های آسفالتی سطح شهر

شهردار آران و بیدگل از آغاز عملیات رنگ آمیزی سرعتکاه های آسفالتی و عابر پیاده در سطح معابر شهر 
خبر داد.محسن صانعی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: شهروندان خواستار بازگشایی خیابان ابن 
سینا از سمت میدان آزادگان به منظور کاهش هزینه سوخت و استهلاک خودرو در تردد روزانه به سمت 
بلوار دانشگاه هستند.وی افزود: شــهرداری ناحیه یک آران و بیدگل بر اساس مصوبه شورای ترافیک 
شهرستان آمادگی دارد اقدامات لازم برای بازگشایی مســیر میدان آزادگان - خیابان ابن سینا را انجام 
دهد، اما این اقدام منوط به ایمن سازی محل گودبرداری شده توسط مالک در مسیر خیابان ابن سینا 
است.شهردار آران و بیدگل با اشاره به عملیات زیرسازی کوچه اندیشه چهارم، خاطرنشان کرد: با توجه به 
درخواست های شهروندان اجرای عملیات بلوک فرش کوچه اندیشه چهارم واقع در بلوار آیت ا... عاملی 
توسط شهرداری ناحیه یک آران و بیدگل با پیشرفت ۵۰ درصدی در حال انجام است.صانعی با بیان اینکه 
زیرسازی کوچه ضلع غربی امامزاده هادی )ع( انجام شده است، اضافه کرد: بلوک فرش این کوچه توسط 
شهرداری ناحیه دو آران و بیدگل آغاز شده است.وی از آغاز عملیات رنگ آمیزی سرعتکاه های آسفالتی 
و عابر پیاده در سطح معابر شــهر خبر داد و گفت: در راستای زیباسازی چهره شهر، افزایش ایمنی تردد 
خودروها و تامین امنیت عابران پیاده رنگ آمیزی بیش از ۸۰ درصد از سرعتکاه ها و محل های عبور 

عابر پیاده در سطح شهر به پایان رسید.

اخبار

 رییس اداره بهره برداری امور برق 
اردستان:

بیشترین حجم مصرف 
برق در اردستان مربوط به 

بخش کشاورزی است
رییس اداره بهره برداری امور برق شهرستان 
اردســتان گفت: با توجه به اینکه بیشترین 
مصرف برق شهرســتان اردستان در بخش 
کشــاورزی است، تابســتان امسال تعدیل 
و خاموشــی هایی را در این بخــش انجام 
دادیم تا بتوانیم از خاموشی بخش عمومی و 

خانگی جلوگیری کنیم.
احمد پوربافران در گفت وگو با ایســنا، اظهار 
کرد: تابســتان امســال با توجه بــه گرمای 
زیاد و افزایش شــدید مصرف برق از لحاظ 
تامیــن برق وضعیت ســختی را در ســطح 
کشور و طبیعتا استان و شهرستان پشت سر 
گذاشــتیم.وی با بیان اینکه مصرف امسال 
کشور به حدود ۷۰ هزار مگاوات رسید، افزود: 
این رقم مصرف در اســتان اصفهان به ۵۵۰۰ 
مگاوات رســید و شهرستان اردستان در اوج 
مصرف حدود ۳۲ مگاوات مصرف داشت که 
نسبت به سال گذشته تغییر زیادی نداشته 

است.
رییس اداره بهره برداری امور برق شهرستان 
 اردســتان، گفت: بــرای همــکاری بخش 
صنایع با اجرای طرح تعدیل برق، امســال 
بخش صنعتی شهرستان با محدودیت هایی 
 مواجــه بــود و هفتــه ای یــک تــا دو روز 
 خاموشــی بــرق را بــرای ایــن بخــش

  اعمــال کردیــم. در صورتــی کــه تمدیــد 
 مجــدد انجــام نشــود، محدودیت هــای

  بــرق صنایــع تــا ۲۹ شــهریورماه ادامــه 
خواهد داشــت.پوربافران تصریــح کرد: با 
مجموعه برنامه های انجام شــده در بخش 
مدیریت مصرف و همکاری بخش کشاورزی 
و تعدیل بخشی از روشنایی معابر شهرستان، 
تابستان امسال در بخش خانگی و عمومی 
با وجود اینکه در بســیاری از شهرستان های 
اســتان محدودیت هایی ایجاد شد، اما در 

اردستان خاموشی نداشتیم.

با مسئولان

استان

رئیس اداره آب و فاضلاب شهرستان سمیرم:
4۶ روستای سمیرم تحت پوشش 

جهاد آبرسانی است
رییس اداره آب و فاضلاب شهرستان سمیرم گفت: تعداد 
۴۶ روستای سمیرم تحت پوشش جهاد آبرسانی است.

مجید صابری در گفت وگو با خبرنــگار ایمنا، اظهار کرد: 
طرح جهاد آبرســانی در شهرســتان ســمیرم با هدف 
برخورداری روســتاهای محروم از آب شــرب سالم و 
پایدار در حال اجراست که از مهم ترین برنامه های وزارت 
نیرو است.وی افزود: هدف از اجرای طرح، آبرسانی به 
روستاهای بدون آب آشــامیدنی یا تنش آبی است که 
برای انجام این طرح، استفاده از ظرفیت های موجود در 
بسیج سازندگی و گروه های جهادی و خیران آب رسان 

در دستور کار قرار گرفته است.
رییس اداره آب و فاضلاب شهرستان سمیرم خاطرنشان 
کرد: ۱۲۵ هزار متر لوله گذاری و ۵۶ هزار متر شبکه توزیع 
با ۱۵ مخزن بــا حجم ۵۵۰۰ متر مکعــب در حال انجام 

است.
صابری اضافه کرد: از تعداد ۱۲۵ روســتا، ۱۰۲ روســتا و 
شش شهر تحت پوشــش اداره آبفا هستند و جمعیت 

برخوردار از طرح جهاد آبرسانی، ۱۵ هزار نفر است.
وی تصریح کرد: تعداد روســتاهای تحت پوشش جهاد 
آبرسانی ۴۶ روستا است که از وضعیت پایداری بهتری 
برخوردار می شوند و در سه بخش پادنا علیا، پادنا وسطی 
و بخش وردشــت با چند اکیپ عملیاتــی در حال اجرا 

است.
رییس اداره آب و فاضلاب شهرستان سمیرم ادامه داد: 
مجری طرح جهاد آبرســانی بسیج ســازندگی قرارگاه 
امام حسن مجتبی )ع( است و ۳۰ میلیارد تومان اعتبار 
اولیه طرح جهاد آبرسانی از صندوق توسعه ملی تأمین 
شــده اســت.صابری گفت: از ۱۲۵ کیلومتر لوله گذاری 
۲۵ کیلومتر به طور کامل اجرا شــده و مابقی نیز در حال 
اجراســت، به علاوه از ۱۵ مخزن سه مخزن عقد قرارداد 
شــده که یکی از مخازن با ۹۰ درصد پیشرفت و دو باب 

مخزن دیگر با ۲۰ درصد پیشرفت در حال اجراست.
وی افزود: در تمام شهرستان ها سه درصد کاهش هدر 
رفت آب داریم و اصلاح شبکه در روستاها باعث کاهش 

۳۰ درصدی هدررفت می شود.



ظرفیت نابی که با زنده رود زنده بود؛

اصفهان؛ سنتورِ بی مضراب...

در آســتانه شــروع ســال تحصیلی طــرح ویژه 
بازگشــایی مدارس درخصوص اقــام مربوط به 
تحصیل دانش آموزان در دستورکار گشت نظارتی 

تعزیرات حکومتی قرار گرفته است.
 رییس گشت های نظارتی تعزیرات اصفهان گفت: 
جلسات متعدد با مراجع متولی بازرسی و اتحادیه 

مربوطه تشکیل و مقرر شــد قرارداد های منعقده 
بین تولیدکنندگان، دوزندگان و مدارس به ادارات 
آموزش و پرورش ارسال و  یک نسخه نیز در اختیار 

تعزیرات حکومتی قرار گیرد.
براتعلی صالحی افــزود: مقرر شــد از نمونه فرم 
مدارس به عنوان لباس شاهد در مدارس نگهداری 
شود که با توجه به تاکید مدیرکل تعزیرات حکومتی 
مبنی بر اینکه اولیای دانش آموزان با خیال آسوده 
از نحوه نظارت دســتگاه متولی ســال تحصیلی را 
شروع کنند، گشت تعزیرات وارد عمل شده است.

وی بیــان کــرد: گشــت تعزیــرات بــا مراجعه 

میدانــی بــه تعــدادی از مــدارس مشــاهده 
شــد، گرانفروشــی و تقلــب در کیفیــت جنس 
تحویلــی اتفــاق افتــاده کــه بــرای ارزیابــی و 
 کارشناســی موارد به کارشناســان اتحادیه مذکور

 ارسال شد.
رییس گشت های نظارتی تعزیرات اصفهان گفت: 
با وصول نظریــه کارشناســی گزارش های تخلف 
پرونده ها در شعب تعزیرات حکومتی در کمترین 
زمان رســیدگی و بــا  مجازات های مقرر شــده با 
متخلفان برخورد و حقوق شهروندان ایفاد می شود 
و نتایج احکام صادره را به اطاع مردم می رسانیم.

 وزیر اقتصاد گفت: در خصــوص نظارت بر قیمت 
نان به شکل ویژه اقدام خواهد شد و از وزیر کشور 

خواهم خواست گزارش آن را منتشر کند.
سید احسان خاندوزی در حاشیه برگزاری جلسه 
هیئت دولــت، اظهار کرد: دولت آقای رییســی به 
شکل ویژه تری کوچک ترین امکان فضا و مجال را 
فراهم نخواهد کرد و اجازه نمی دهد که مســئولان 

کشور بخواهند ریالی از اختیاری که قانون به آن ها 
داده، استفاده کنند.

وی افزود: از دســتگاه قضایی نیز دعوت می کنیم 
حتما راســتی آزمایی و گزارش هــای نظارتی را به 
صورت مستمر برای عموم مردم ایران رسما منتشر 
کند.وزیر اقتصاد درخصوص نحوه نظارت بر قیمت 
نان، بیان کــرد: با توجــه به اینکه مســئله قیمت 
گذاری نان به شکل منطقه ای انجام می شود مانند 
کالاهای همگن مانند محصولات صنعتی که اساسا 
یک قیمت واحد در سراســر کشــور داشته باشد، 
نیست.وی ادامه داد:  استان ها برای قیمت نان هر 
کدام نان های متفاوت محلی خود را دارند که وزن 

و چانه آن ها متفاوت با یکدیگر اســت و همچنین 
کیفیت متفاوتی با یکدیگــر دارند، به طور مثال ما 
یک نوع نان را در اســتان سیســتان و بلوچستان 
داریم که وزن چانه آن نزدیک به یک کیلوگرم وزن 
دارد. البته در استان های دیگر نیز وزن ۳۰۰ یا ۴۰۰ 
گرم یا ۵۰۰ گرم نیز وزن چانه های نان متغیر است.

خاندوزی، تاکید کرد:  به همین جهت مصوبه دولت 
این اســت که تنها با درخواســت مقامات استانی 
و تاییــد وزارت کشــور تعیین می شــود، حتما در 
خصوص نظارت بر قیمت نان به شکل ویژه اقدام 
خواهد شد و از وزیر کشور خواهم خواست گزارش 

آن را منتشر کند.

 رییس گشت های نظارتی تعزیرات اصفهان خبرداد:

نظارت تعزیرات حکومتی اصفهان بر تولید و عرضه فرم مدارس

وزیر اقتصاد:

دولت بر قیمت نان به شکل ویژه نظارت می کند

 کارشناس اقتصاد:

توسعه کشت گلخانه ای به مهاجرت معکوس کمک می کند
کارشناس اقتصاد گفت: بخشی از کشاورزان اصفهانی به واسطه نبود آب و مشکات دیگر بیکار و مجبور به کوچ از روستا به شهر شدند وتوسعه کشت گلخانه ای می 
تواند به روند معکوس این مهاجرت کمک کند.به گزارش خبرنگار بازار، بیش از یک دهه است که کشاورزی اصفهان تحت الشعاع تغییر اقلیم و خشکی زاینده رود 
است و کارشناسان معتقدند که تنها راه نجات کشاورزی این استان که یکی از نقاط قوت اصفهان به شمار می رود تغییر الگوی کشت و کشت گلخانه ای است.محسن 
نیکبخت، کارشناس اقتصاد و به عنوان یک گلخانه دار با سابقه در پاسخ به سوال بازار مبنی بر اینکه توسعه کشت گلخانه ای در اصفهان تا چه حد می تواند کشاورزی 
اصفهان را نجات دهد و ملزومات آن چیست، اظهار کرد: درست است که این کشت می تواند در رونق کشاورزی اصفهان نقش ایفا کند اما باید این موضوع را نیز مد 
نظر داشته باشیم که توسعه کشت گلخانه ای نیازمند آموزش و فناوری و تجهیزات پیشرفته است.این کارشناس تاکید می کند: اگر بخواهیم در این ارتباط گام های 
بزرگی برداریم باید تصمیمات بلند مدت بگیریم با توجه به اینکه اصفهان پتانسیل های لازم برای این کشت را دارد و می توانیم در همین راستا کشاورزی اصفهان را 
از این وضعیت نجات دهیم.وی ادامه می دهد: یکی از مزیت های کشت گلخانه ای ایجاد اشتغال است؛ در حال حاضر بخشی از کشاورزان اصفهانی به واسطه نبود 
آب و مشکات دیگر بیکار شده اند و مجبورند از روستاها به شهرها مهاجرت کنند در صورتی که اگر بتوانیم کشت گلخانه ای را به شکل درستی در شهرهای کوچک و 

روستاها راه اندازی کنیم به نوعی قدم در راه مهاجرت معکوس گذاشته ایم.

جانشین فرمانده انتظامی استان خبرداد:

 احتکار 48 خودرو در پارکینگی در اصفهان
جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان از کشف احتکار ۴8 دستگاه انواع خودرو سواری داخلی و خارجی در یک پارکینگ در شهرستان برخوار خبر داد.

سردار محمد رضا هاشمی فر جانشین فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان در گفت وگو با خبرنگار فارس در اصفهان اظهار داشت: ماموران پلیس در فرماندهی 
انتظامی شهرســتان برخوار در اجرای طرح مبارزه با احتکار کالا و در ادامه برخورد قاطع و قانونی با محتکران و مفسدان اقتصادی و با انجام اقدامات میدانی از 

احتکار تعدادی خودرو داخلی و خارجی در یکی از پارکینگ های سطح شهرستان مطلع و بررسی موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.
وی گفت: ماموران پلیس پس از انجام تحقیقات تخصصی و کسب اطمینان از درستی موضوع و شناســایی محل مورد نظر در هماهنگی با مرجع قضایی و به 

همراه نماینده اداره صمت از پارکینگ بازدید کرده که مشخص شد فردی اقدام به نگهداری غیر قانونی ۴8 دستگاه انواع خودرو در محل مورد نظر کرده است.
هاشمی فر با بیان اینکه کارشناسان مربوطه ارزش تقریبی خودروهای احتکار شده را ۵۶۰ میلیارد ریال برآورد کردند، خاطرنشان کرد: در این رابطه فرد متخلف 

شناسایی و پس از اقدامات و تحقیقات لازم به همراه پرونده این تخلف برای اقدامات قانونی و اتخاذ تصمیمات مقتضی تحویل مرجع قضایی شد.
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اصفهان به نگین گردشگری کشور معروف است، آیینه  ای تمام 
نما از تلفیق هنر و خاقیت، معمــاری، طبیعت چهار فصل که 
پرداختن به هریک از آنها ســاعت  ها زمان می  برد و بازدید از تمامی این جنبه  

های متنوع سفرهای متداوم و متعدد به این دیار کهن را می  طلبد.
از کویر زیبای ورزنه در شــرق اصفهان و تپه  های سیلک هفت هزار ساله که هر 
دو پیشانی  نوشت قدیمی  ترین خاستگاه  های تمدن بشری را دارند تا چشمه 
ساران و کوهستان  هایی با جنگل  های انبوه، گلستان کوه  های طبیعی و چشمه 

سارانی که در این پهنه کهن جای دارند.
گوشــه به گوشــه این اســتان، مهد گیاهان دارویی و هوای ناب پر اکســیژن 
روستاهایی است که در تمام دنیا برای گردشگری سامت و روان درمانی کاربرد 
دارد که امروزه از مهم  ترین جنبه های اقتصاد گردشگری به شمار می رود و صد 
البته ماسه زارهایی که قدم نهادن در آنها گویی دغدغه  های زندگی دنیا را از یاد 

انسان می  برد و باز هم جنبه درمانی دارد.
درست جایی در میانه این استان پهناور، باشکوه  ترین صحنه از فراز شهر اصفهان 
قابل مشــاهده اســت، زیباترین بخش از رودخانه  ای پر پیچ و خم که در کنار 
آن در کل استان بیش از ۴۰۰ بنای تاریخی شــکل گرفته است، رودخانه  ای که 
تمدن اصفهان در کنار آن شــکل گرفته اســت و ۹۷ درصد مساحت آن از فرار و 
نشیب، شهرهای مختلف همین استان می  گذرد، سامت پل  های تاریخی آن 
به جریان همین آب وابسته اســت و به زیباتالابی ختم می  شود که مهم  ترین 
تایید در دائمی بودن این رودخانه و زاینده بودن آب آن در صورت جریان داشتن 

همیشگی است.
زاینده رود از گذشــته  های دور قلب تپنده زندگی در استان پهناور اصفهان بوده 

است، گردشگری اصفهان بدون زاینده رود شاید معنایی ندارد.
استقبال بی سابقه بازدید از کهن شــهر اصفهان در ایام نوروز باستانی که با ماه 
مبارک رمضان همزمان شــده بود، نشــان می دهد، زاینده رود از گردشــگری 
اصفهان نیز جدا ناشدنی اســت گرچه سیاب  های بالادســت، هر ساله بهانه  
ای برای بازگشــایی آن در ایام اوج گردشــگری می  شــود. اما پــس از نوروز 
تاکنون با وجود اذعان کارشناســان به بارندگی های مناســب متاسفانه شاهد 
خشــکی این رودخانه عظیم فات مرکزی ایران هستیم؛ این امر موجب شده 
تا استانی که پیش از دوران کرونا در همه ایام ســال رکوردار بازدید گردشگران 
 بود، اکنون در مقایســه با دهه های گذشــته به نوعی دوران رکود گردشــگری

 را تجربه کند.
در این ارتباط یک کارشناس اقتصاد و صنعت گردشگری در گفت و گو با خبرنگار 
بازار اظهار کرد: جدای از تاثیر بی  بدیل زاینده رود در اقتصاد استان در زمینه  های 
کشاورزی، دامی و ... باید به این نکته اشــاره کنیم که هرگز نمی  توان اقتصاد 

گردشگری اصفهان را از زاینده رود جدا دانست.
مســعود فاضلی افزود: هوای اصفهان، طراوت بهاری آن، تعدیل دمایی آن در 
تابستان و زنده ماندن پل  های تاریخی و حفظ این تمدن کهن به رودخانه زاینده 
رود وابستگی تام دارد، نمی  توان از این موضوع گذشت که زیبایی اصفهان ناشی 
از رودخانه  ای کهن است که سال  ها جریان دائمی داشته و حتی اقامتگاه موقت 
زمستانی پرنده  های مهاجر بوده اســت؛ پرندگانی که اکنون با رودخانه فصلی 

شده قهر کرده اند.
وی با اشــاره به اینکه در هیچ کجای دنیا چنین ظرفیت اقتصادی به بهانه  های 
واهی نادیده گرفته نمی  شــود، تاکید کرد: گردشگری در اقتصاد اصفهان حرف 
نخست را می  زند و میزان بازدید هر ساله گردشــگران نیز ارتباط ناگسستنی با 
باز بودن زاینده رود دارد، به هر حال نبایــد فراموش کنیم که ۹۷ درصد اصفهان 
در حوضه زاینده رود قرار دارد و نباید با اتکا به تنها ســه درصد مساحت استان 
مجاور در این حوضه، اقتصاد اصفهــان در جنبه  های مختلــف و یک تمدن را 

خدشه دار کنیم.
این کارشناس اقتصاد با تاکید بر اینکه اصفهان در جنبه کشاورزی و دامی نیز با 
وجود همه مشکات رتبه  های نخست تولید و صادرات را داشته است، بیان کرد: 
مجالی برای پرداختن به تمام این جنبه  ها نیســت، تنها باید به این نکته اشاره 
کنیم که تعریف محورهای جدید گردشگری، برترین راهکار زنده کردن صنعت 
توریسم در همه دنیاســت و این در حالی است که همه می دانند »زاینده رود« 

اصلی ترین محور گردشگری نصف جهان و حتی استان اصفهان است که گاه به 
عمد نادیده گرفته شده است.

وی گفت: بیش از ۴۰۰ بنای تاریخی در کناره زاینده رود در استان اصفهان وجود 
دارد، موضوعی که یونســکو به آن توجه کرد و قرار بود محور تاریخی زاینده رود 
ثبت جهانی شــود که از این امر به هر دلیل غفلت کردیم، همه می دانیم که اگر 
این محور ثبت شده بود، یونسکو هرگز اجازه نمی داد رودخانه این محور تاریخی 

بین المللی خشک شود.
فاضلی تصریح کرد: کشــورهای مختلف از ظرفیت رودخانه  هایی مانند زاینده 
رود چنان درست استفاده کردند که ما سال  ها بدویم نیز به گرد آنها نمی  رسیم 
و اما با توجه به عزم کشور و استان در این راستا ما نیز باید به این جنبه از صنعت 
گردشــگری اصفهان از دیدگاهی نو نگاه کنیم و در این راســتا در نخستین گام 
اقدام دوباره برای ثبت محور تاریخی زاینده رود موضوعی اســت که باید مورد 

توجه میراث فرهنگی اصفهان باشد.

گردشگری محورهای طبیعی و روستایی
فاضلی با اشــاره به اینکه محورهای طبیعی مانند مادی های اصفهان از سوی 
شــهرداری و میراث فرهنگی در تعریف جدید محورهای گردشگری قرار گرفته 
اند، بیان کرد: نکته مهمی که باید به آن اشــاره کنم این است که متاسفانه با بی 
توجهی و با خیال بازسازی فضای مادی  ها، بخشی از این تمدن کهن در بازسازی 
های جدید از میان رفته اســت که از شــهرداری اصفهان می  خواهیم که هرچه 

زودتر نسبت به رفع این اشتباه اقدام کند.
وی در ارتباط با این اشــتباه در از میان بردن بافت تاریخی مادی های اصفهان 
توضیــح داد: درختان چنار جزئی از بدنه یک سیســتم به نام مادی هســتند، 
در تعریف مادی در کتاب های قدیمی آمده اســت که کوچــک  تر از رودخانه و 
بســیار بزرگ  تر از نهر و جوی اســت بنابراین معنایی ندارد که مادی را به شکل 
 نهر کوچک کــرده و دور تا دور درختــان را موزائیک کنیم که خشــکی آنها را نیز

 در پی دارد.
کارشناس اقتصاد گردشگری با بیان اینکه »مادی« یک ساختار تاریخی متعلق 
به عهد صفوی اســت، گفت: ما انتظار داشــتیم که همانند ســال های گذشته 
شــهرداری اصفهان مادی های مغفول مانده را بازگشایی و بازسازی متناسب 
کند اما به نظر می  رسد سیستم گردشگری شهرداری و اداره انهار و مادی  های 
شهرهای اصفهان در این روند نظارتی نداشته است اما با توجه به اطاع رسانی 
به موقع رسانه  ها ضروری اســت هرچه سریع  تر نســبت به رفع و اصاح این 

عملیات نامناسب اقدام کند.

جهش اقتصاد روستاها با توجه ویژه به بومگردی و بازارچه های صنایع دستی
وی با بیان اینکه گردشگری استان اصفهان در جنبه  های تاریخی خاصه نمی  
شود، گفت: روستاهای شهرستان  های مختلف اصفهان هر یک با آداب و رسوم 
خاص و بی  بدیل خود ظرفیت بومگردی و اقامت شبانه به ویژه برای گردشگران 
خارجی را دارد. این روند به طور معمول عاوه بر اقامت در خانه  های بومگردی 
و سنتی، با یک یا چند روز زندگی به سبک روســتایی دنبال می  شود که بسیار 
دلنشــین اســت؛ ضمن اینکه این نوع بومگردی هم در معرفــی ظرفیت  های 
گردشگری کشور و نقاط کمتر شناخته شده موثر است و هم با خرید محصولات 
طبیعی، صنایع دستی، در جهش اقتصاد روســتاها و معرفی فرهنگ بی نظیر 

ایرانی به جهان تاثیر دارد.
اما علیرضا ایزدی، مشــاور وزیر و مدیرکل سابق میراث فرهنگی اصفهان نیز در 
ارتباط با ضرورت تعریف محورهای جدید در گردشــگری اصفهان به بازار اظهار 
کرد: بازتعریف محورهای جدید گردشگری در هر استان از جمله مواردی است که 
توسط سازمان میراث فرهنگی مورد توجه قرار گرفته است و اصفهان نیز حرفهای 

بسیاری در این راستا برای گفتن دارد.

تعریف محورهای جدید گردشگری در بافت های تاریخی اصفهان
وی افزود: حتی در میانه بافت های تاریخی و نقاط شــناخته شده اصفهان نیز 
می توان به جســت و جوی محورهای جدید پرداخت، به طــور مثال مجموعه 
جهانی مسجد جامع عتیق اصفهان و بافت تاریخی اطراف آن براساس شواهد 

تاریخی، به بیش از یک هزار و ۲۰۰ سال قبل می  رسد و شواهد انکار ناپذیری از 
پیشینه حیات متمدنانه نیاکان ما در این بافت تاریخی از پیش از دوران اسامی 
وجود دارد؛ اما تاکنون به شــکل جدی محیط پیرامونی این مسجد مورد توجه 

قرار نگرفته است.
ایزدی مواردی مانند عصارخانه شــاهی در دل بازار اصفهان، خانه های تاریخی 
مختلف مانند بهشتیان، جواهری، خانه مشیر الملک و بناهای تاریخی همچون 
مقبره »سلطان بخت  آغا« مربوط به سده  های اولیه اسام، تخت فولاد اصفهان، 
مادی گردی، بافت گردی را از مهم ترین محورهایی دانست که نیازمند تعریف در 
تورهای گردشگری اســت و ابراز کرد: با برنامه  ریزی و جلب همکاری مدیریت 
شهری تاش کردیم که محورهای جدید گردشگری بر مبنای بافت و آثار تاریخی 
در اصفهان تعریف شــود تا بر مبنای آن ضمن معرفی جاذبه  های ناشــناخته 
اصفهان، به توســعه گردشگری این شــهر تاریخی به عنوان پایتخت فرهنگ و 
تمدن ایران اسامی پرداخته شود و این امر باید همچنان در کهن شهر اصفهان 

و این استان مورد توجه باشد.
وی با اشاره به تشکیل تورهای مجازی در ایام کرونا در اصفهان و نقاط مختلف 
کشور گفت: ادامه فعالیت در بخش تورهای گردشــگری مجازی همچنان در 
معرفی آثار تاریخی اســتان و بازدید مجازی از اماکــن تاریخی و جاذبه  های 

گردشگری اصفهان کمک کننده است.

زاینده رود؛ مهم ترین محور گردشگری استان اصفهان
وی، تقویت زیرساختهای گردشگری از جمله تجهیز و اضافه کردن اقامتگاه ها 
را با توجه به حجم زیاد گردشــگران از مهم ترین موارد نیازمند توجه در استان 
دانست و گفت: در میان همه این مسائل نباید فراموش کنیم که زاینده رود مهم 
ترین محور گردشگری استان اصفهان است. در طول تعطیات نوروزی امسال 
که به طور معمول از ۲۴ اسفندماه محاسبه می  شود، بیش از ۱۰ میلیون مسافر 
و گردشگری نوروزی وارد اصفهان شدند که بخشی زیادی از این گردشگران به 

دلیل جریان زاینده رود بوده است.
تاکید کرد: زمانی که من برای مدیریت میراث فرهنگی اصفهان وارد این شــهر 
شدم این نکته توجه من را جلب کرد که اصفهان، دیگر فقط نام بزرگی دارد، در 

حالی  که مظلوم  و محروم  از بسیاری جهات است.
وی اصفهانِ بی زاینده  رود را به یک ی سنتور بی مضراب و یک تار بی  سیم تشبیه 
کرد و گفت: بسیار دردآور است که شاهد باشــیم این تمدن جهانی که بر مبنای 
وجود رودخانه زاینده رود شکل گرفته است، حال نیز به  واسطه تلخی  هایی مثل 
فرونشست بلعیده می  شود، به عقیده من قلب ایران  زمین، اصفهان است و این 

قلب اگر بتپد ایران را به تپش وا می  دارد.
تاکید کرد: اینجا سرزمینی است که تمدن بشریت مدیون آن  است، هفت هزار 
سال تاریخ و نشانه های آغاز تمدن بشری تنها در تپه های سیلک نهفته است، 
هنوز صدای چکش در بازار مســگران، آوای موسیقی بی نظیر کسایی ها، چک 

چک قلم خوشنویســی هنرمندان از جای جای این دیار شنیده می  شود و ما 
نیازمند همت ملی هستیم تا بار دیگر اصفهان با تاریخ و تمدن خود بدرخشد و 

از درد مهاجرت دور شود.

نگاهی نو به گردشگری اصفهان با تعریف محورهای جدید توریستی
وی با اشــاره به اینکــه در کنار ایــن ظرفیت عظیــم باید به دنبــال محورهای 
گردشگری در شــهر اصفهان باشــیم تا با تعریف روند جدید، استقبال بیشتر 
گردشگرانی که حتی در گذشته از این استان بازدید کرده اند را شاهد باشیم و در 
نتیجه به اقتصاد گردشگری کمک کنیم، گفت: »مادی  گردی« که تنها با جریان 
دائمی زاینده رود محقق می  شود؛ جلفا گردی، بازارگردی، محله گردی از ظرفیت  
های عظیمی است که باید به آنها توجه ویژه داشته باشیم که برخی از آنها توسط 

میراث فرهنگی اصفهان و با همکاری دیگر نهادها در دست اقدام است.
توسعه و گسترش گردشــگری پایدار در استان، اســتفاده از ظرفیت سمن ها، 
نیروهای نخبه و متخصص، رسانه ها و تورهای گردشگری از موضوعاتی است 
که مورد توجه مقام عالی استان برای ارتقاء جایگاه ممتاز گردشگردی اصفهان 

است.

توسعه صنعت گردشگری پایدار و های تک
در این ارتباط رضا مرتضوی استاندار اصفهان اظهار کرد: یکی از راهبردهای آینده 
ما در اقتصاد استان، توسعه صنعت گردشگری پایدار و توسعه صنایع های تک 
است و لازم است با بهره مندی از شیوه  های نوین، جذاب و کارآمد برای جذب 
گردشگران بهره لازم اخذ شــود و در این راه از تجارب دیگر کشورها نیز نیز می 

توانیم بهره ببریم.
وی با اشاره به ضرورت معرفی فرهنگ ایرانی و جاذبه های گردشگری ایران به 

دنیا گفت: این امر باید توسط خود ما با برنامه ریزی صحیح انجام شود تا اثر 
دیدگاه های مغرضانه نسبت به کشورمان را حذف کنیم.

اســتاندار اصفهان تاکید کرد: گســترش گردشــگری پایدار در چارچوب قانون  
می تواند در آینده اقتصاد استان نقش بسیار کارآمد و پررنگ ایفا کند.

استان اصفهان در زمینه  های گردشگری مذهبی و دینی که دو مفهوم متفاوت 
از هم هستند، گردشگری ســامت و طبیعی، گردشگری رودخانه و جنگلی نیز 
حرف  های ناگفته بســیار دارد که هر یک می  تواند زمینه جداگانه ای در بهبود و 

توسعه اقتصاد گردشگری اصفهان و ایران باشد.
در این میان شــهر اصفهان بخش  های ناشناخته بســیاری دارد که می  تواند 
هر یک محوری جداگانه باشــد تا زمان اقامت گردشــگران به ویژه توریســت 
های خارجی تنها در نصف جهان، به بیش از ســه شــب افزایش پیدا کند. این 
امر در کنار توجه بــه احیای زاینده رود به عنوان اصلی ترین محور گردشــگری 
 اصفهان، از جمله مواردی اســت که کمک می کند به اقتصاد گردشــگری دنیا 

نزدیک شویم.
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۹ کاروانسرای استان اصفهان در فهرست میراث جهانی به ثبت رسید؛

ثبت جهانی کاروانسراها، دروازه ای از تاریخ و هنر ایران به جهان

۹ کاروانسرای اســتان اصفهان در فهرست میراث جهانی به ثبت رســید که بیشترین تعداد 
کاروانسراهای ثبت جهانی متعلق به استان اصفهان اســت، با این افتخار ماندگار از تاریخ و 
هنر غنی ایرانیان، دروازه ای دیگری به روی جهانیان گشوده شده است. به گزارش خبرگزاری فارس از شهرضا، 
دوره ساخت کاروانسراها در ایران به دوره صفویه باز می گردد. شاه عباس اول که تصمیم به بازسازی و احیای 
جاده ابریشم  گرفته بود، ساخت کاروانسراها را در دســتور کار قرار داد و تا آنجا که می توانست برای احداث 
آن ها معماران کارکشته را به کار گرفت، به طوری که یکی از شاهکارهای معماری ایران را کاروانسراهای آن و 
شــکوه طاق ها، حجره ها و اندرونی ها و بیرونی های متعددش می دانند و شاه عباس صفوی را بانی احداث 
کاروانسراها در ایران.درست است که در گذشته دور کاروانسرا بیشتر مورد استفاده طبقه اعیان یا حکومتی  ها 
بوده، اما این روزها از هر طبقه و منطقه ای که باشــیم می توانیم چند روزی را در کاروانسرهایی که بازسازی 
شــده و کاربری هتل را پیدا کرده اند به ســر کنیم و قدم در دل تاریخ بگذاریم.شهرســتان شهرضا از جمله 
شهرهای قدیمی اســتان اصفهان است که بر شاهراه ارتباطی ۵ استان کشــور، فارس، اصفهان، کهکیلویه و 
بویراحمد، چهارمحال و بختیاری و یزد قرار گرفته اســت؛ در این شهرســتان ۱۵۰ اثر تاریخی در حوزه های 
مختلف و بناهای تاریخی گردشگری، مذهبی و تفریحی و آثار ناملموس و ۲۷ مرکز خانه مسافر و اقامتگاه 
بوم گردی و جذب مسافر و گردشگر و یکی از چهار عصارخانه فعال در سطح کشور با قدمت بیش از ۳۰۰ سال 
در شهرضا وجود دارد.شهرستان شهرضا دارای کاروانسراهایی بازمانده از دوره صفویه است، کاروانسراهای 
تاریخی از مهم ترین جاذبه های گردشگری ایران هستند که همواره بســیاری از جهانگردان را به سوی خود 
جذب می کنند؛ کاروانسرای ملک از بناهای تاریخی دوره صفویه در شمال شهرستان شهرضا در جوار امامزاده 

شاهرضا در مسیر اصفهان به شیراز بنا شده است که امروزه به عنوان هتل از آن استفاده می شود.

ثبت جهانی 2 کاروانسرا، ارزیابان یونسکو را به شهرضا کشاند
 کاروانسرای دیگر شــهرضا مهیار و امین آباد اســت که یکی در جاده اصفهان به شــهرضا و دیگری در جاده 

شهرضا به شیراز قرار دارد و در سفر کارشناســان کشوری همراه با نماینده یونســکو این دو کاروانسرا برای 
ثبت جهانی معرفی شــد.در چهل و پنجمین نشست کمیته میراث جهانی ســازمان علمی و تحقیقاتی ملل 
متحد)یونسکو( پرونده ۵۴ کاروانسرای ایرانی مطرح و این آثار ارزشمند تاریخی به عنوان بیست و هفتمین 
اثر تاریخی و طبیعی ایران در فهرست میراث بشری به ثبت ملی رسید.به گفته حمیدرضا محققیان مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان اصفهان با توجه به برنامه ریزی های به عمل آمده و 
تشکیل پرونده کاروانسراهای اســتان در سال های۱۳۹۷ و ۱۳۹۸ تعداد ۹ کاروانســرای استان اصفهان از 
جمله کاروانسراهای گز، امین آباد، مرنجاب، نیستانک، کوهپایه، گبرآباد، مهیار و شیخعلی خان در فهرست 
میراث جهانی به ثبت رســید که در این میان بیشترین تعداد کاروانســراهای ثبت جهانی متعلق به استان 

اصفهان است.

 ثبت 2۷ اثر تاریخی و طبیعی ایران در یونسکو
مجموعه کاروانسراهای ایران متعلق به ۲۴ استان به عنوان بیست و هفتمین اثر از ایران در فهرست یونسکو 
ثبت جهانی شــد. کاروانسراهای موجود از دوره ساســانی تا پایان دوره قاجار هســتند. این پرونده یکی از 
بزرگ ترین و پیچیده ترین پرونده های میراث فرهنگی  ایران در یونســکو اســت. در چهل وپنجمین کمیته 
میراث جهانی یونسکو که از ۱۹ شهریور به میزبانی عربستان سعودی آغاز شد، ۵۰ میراث فرهنگی و طبیعی از 
بیش از ۴۰ کشور برای ثبت در فهرست جهانی یونسکو نامزد شدند. از این تعداد، ۲۴ پرونده سهمیه اجلاس 
سال گذشته است که به دلیل جنگ روســیه و اوکراین به تعویق افتاد و ۲۶ پرونده مربوط به اجلاس سال 
۲۰۲۳ اســت. ایران تا کنون موفق شده اســت ۲۷ اثر تاریخی و طبیعی خود را در یونسکو ثبت کند که از این 
منظر در رتبه نهم جهان قرار دارد.اما ۲ کاروانسرا از ۹ کاروانسرای ثبت شده در فهرست میراث جهانی مربوط 

به شهرستان شهرضاست. 

کاروانسرای مهیار
این کاروانسرا که از نمونه های عالی و برجسته سبک معماری و ساختمان عهد صفوی است در ۳۰ کیلومتری 
شهرضا واقع شده است، این بنا در زمان حکومت شاه اسماعیل اول احداث شده و بعدها به سبب خرابی های 
فراوان در ســال ۱۰۸۵ هجری در دوره شاه ســلیمان صفوی تعمیر و تکمیل شــده، اوژن فلاندن فرانسوی 
می نویسد: کاروانسرای مهیار در راه اصفهان به شیراز یکی از معتبرترین کاروانسراهای ایران است. سیاحان 
ساختمانش را به مادر شاه عباس نســبت می دهند.روســتای مهیار در دوره صفویه یکی از آبادی های مهم 
محسوب می شده اســت، بســیاری از جهانگردان خارجی، مانند دیولافوا و فلاندر طرح های زیبایی از این 
کاروانسرا همراه با توصیف آن ارائه داده اند، جلو کاروانسرای مزبور بازار، مسجد، قهوه خانه و نانوایی ساخته 
شده است، این مشخصات در کمتر کاروانسرایی دیده می شود.چهار اصطبل سراسری که ورودی آن ها در 
چهار گوشه کاروانسرا بوده، برای چهارپایان ساخته شده اســت. مصالح ساختمانی کاروانسرا سنگ و آجر 
است و کف حیاط نیز با آجر مفروش است، قسمت ورودی بنا و طاق نماهای اطراف، دارای تزیینات کاشی 

بوده که اغلب آن ها از بین رفته است.

 سفر به دوران صفویه با اقامت در کاروانسرای امین آباد
 کاروانســرای امین آباد در ۳۸ کیلومتری شــهرضا واقع شــده اســت و از بناهای تاریخــی و دیدنی این
  شهرستان محســوب می شود که پس از گذشــت ســالیان زیاد، هنوز هم کاملا ســالم بوده و پابرجاست

 و شکوه خود را حفظ کرده اســت، این بنا در دوره صفویه و در دوران سلطنت شاه عباس اول بنا شده است، 
ساخت کاروان سراها در این دوره به واسطه تصمیم شــاه عباس یکم برای بازسازی و احیای جاده ابریشم 
صورت گرفت. شاه عباس برای احداث این کاروان ســراها، عموما از معماران خبره استفاده می کرد. طاق ها، 
حجره ها، اندرونی ها و بیرونی های متعدد، از جمله  ویژگی های مشــترک کاروان سراها در این دوره قلمداد 

می شود.
 ســاختمان این کاروانســرا با دیگــر کاروانســراهای دوران صفویه متفاوت اســت، به صورتی که نقشــه
  کلی این ســاختمان هشــت ضلعی اســت، وجود بناهایی مانند مســجد، آب انبار و حمــام در کنار این

 اثر تاریخی باعث شده اســت تا این کاروانســرا جایگاه ویژه ای در میان اقامتگاه های بین راهی زمان خود 
داشته باشد و امروزه نیز گردشگران بسیاری برای بازدید از آن به شهرضا در استان اصفهان سفر می کنند. 

 این اثــر در تاریخ یکــم دی ۱۳۴۸ با شــماره ثبت ۸۸۴ به عنــوان یکی از آثــار ملی ایران به ثبت رســید،
  در هشــت گوشــه خارجی بنا، ۸ برج تعبیــه کرده اند، ایــن برج ها، علاوه بــر آنکه به نمــای خارجی بنا از 
 حیث بصری اســتحکام بخشــیده اند، نقش مهمی در امنیت کاروانیان داشــته اند، تاسیســات دفاعی،

  از جمله برج ها و محل های تیراندازی بر بــالای آن ها و دیوارها، حکایت از آن دارد کــه امین آباد منطقه ای 
پرخطر بوده اســت، در حال حاضر، کنگره دیوار خارجی کاروانســرا وجود ندارد.کاروانســرای ملک التجار 
 امین آباد در شهرســتان شــهرضا با مســاحت ۴ هزار و ۵۰۰ متر مربــع در دوره صفوی احــداث و چندین
  مرتبه بازســازی شده اســت در آخرین مرحله بازســازی ســال ۹۸ در اختیار بخش خصوصی قرار گرفته
  و در حال حاضر بازســازی اتمام و تجهیز شــده اســت.این کاروانســرا شــامل هتل ســنتی بــا بیش از

  ۴۰ تخت اقامتی و ۳ قســمت پذیرایی مجزا شامل رســتوران سنتی، کافی شــاپ و قهوه خانه و غرفه های 
صنایع دستی است.به گزارش فارس، ثبت یک اثر در فهرست میراث جهانی سبب می شود علاوه بر محافظت 
و نگهداری و معرفی ارزش های آن به جهانیان به عنوان هدف اصلی، نوعی تبلیغات برای مقصد محســوب 

شود که به واسطه آن فعالیت های گردشگری در محوطه نیز افزایش می یابد.

»منظر فرهنگی ماســوله« با مخالفت ایکوموس، رای یونســکو را برای ثبت 
جهانی نگرفت و برگشت خورد و فرصت دیگری به ایران داده شد تا پس از رفع 
نواقص، این پرونده بازبینی شــود.به گزارش ایسنا، چهل وپنجمین اجلاس 
کمیته میراث جهانی یونسکو در شهر ریاض عربستان درحالی برگزار شده که ۵۰ 
پرونده میراث تاریخی و طبیعی درحال بررسی است و ایران که با سه پرونده در 
آن حضور دارد، موفق شد ۵۴ کاروانسرای تاریخی با قدمت از ساسانی تا قاجار 
را در قالب یک پرونده به فهرست میراث جهانی یونسکو اضافه کند و پرونده 
نفس گیر و پربحث منظر فرهنگی ماســوله برای اصلاح ایرادها و بازبینی به 
تعویق افتاد.به جز کاروانســراها، ایران دو پرونده »الحاق جنگل های دیزمار 
به جنگل های هیرکانــی« و »منظر فرهنگی ماســوله« را در اجلاس ریاض 
یونسکو ارائه کرده بود که به پیشنهاد یونســکو قرار شد جنگل دیزمار در قالب 
پرونده ارسباران به یونســکو ارائه شــود و پرونده پرچالش »منظر فرهنگی 
ماسوله« نیز با ایرادهای زیاد نماینده ایکوموس مواجه و گفته شد مدارک و 
مستندات کافی روی پرونده وجود ندارد و در نتیجه نظر ایکوموس بر این بود 
که این پرونده در کمیته میراث جهانی یونســکو پذیرفته نشود و درخواست 
دیفر )رفع ایرادهای پرونده و بررســی در اجلاس های سال های بعد(  و ریفر 
)رفع ایراد جزئی و بررسی بدون نوبت( رد کرد و در پاسخ به دفاعیات گفت که 
فرصتی برای بازبینی پرونده نیست.با این وجود نمایندگان کشورهای عمان، 
 امارات، روسیه، عربســتان و نیجریه در دفاع از این پرونده اظهارنظر کردند و 
درخواست تجدیدنظر ایکوموس را داشتند. توجه بیشتر نمایندگان این کشورها 
بر ساختار تاریخی ـ اسلامی ماسوله بود.همچنین نماینده ژاپن با وجود نظر 
مثبت روی جذابیت های گردشگری ماسوله، ایرادهایی را هم به این پرونده 
وارد کرد و اشاره داشت که بحث های زیادی بین ایران و ایکوموس درباره این 
پرونده وجود داشته اســت. در این باره نماینده روسیه در یونسکو یادآور شد 
ایرادهای ایکوموس بیشتر به دوران کرونا و محدود بودن ارتباطات برمی گردد 
که تردیدهایی را در محتوا ایجاد کرده بود. در نهایت، نمایندگان کشورهایی از 
جمله یونان،  هند، ایتالیا، آرژانتین و تایلند نیز همچون ژاپن تاکید داشتند لازم 
است روی این پرونده تأمل بیشتری شود و پرونده دیفر )رفع نواقص و تکمیل 

پرونده برای اجلاس های بعدی یونسکو( شود تا مدارک و مستندات آن تکمیل 
شود.رسول وطن دوست، نماینده میراث فرهنگی ایران در یونسکو در دفاع از 
این پرونده گفت:  ایران مدارک زیادی فرستاده است. متوجه شدیم ایکوموس 
نسبت به مدیریت و حفاظت ماســوله رضایت دارد. او همچنین از ایکوموس 
دعوت کرد به ایران و ماســوله ســفر کند و مدارک و مســتندات را از نزدیک 
مشاهده کند.توضیح کارشناسان میراث فرهنگی حاضر در اجلاس یونسکو به 
ایسنا این است که »پرونده منظر فرهنگی ماسوله« از »عدم ثبت« به »دیفر« 

تبدیل شد؛ یعنی ایران می تواند دوباره پرونده را برای ثبت جهانی ارسال کند.
به گفته این کارشناســان، »موضوع حفظ ســهمیه ایران درباره ارسال دوباره 
پرونده منظر فرهنگی ماسوله بدون در نظرگیری محدودیت های سهمیه ای 
یونسکو، در جلســه ای دیگر با حضور ایران و هیئتی منتخب از کمیته میراث 

جهانی تصمیم گیری می شود.«
منظر فرهنگی ماسوله از ســال ٢٠٠٧ میلادی در »فهرست در انتظار« میراث 
جهانی یونسکو قرار داشت و به زعم وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی، به لحاظ حفاظتی و مدیریتی از شرایط قابل قبولی برای نامزدی ثبت 
در فهرست میراث جهانی برخوردار بود، از همین رو پرونده پیشنهادی »منظر 
فرهنگی ماسوله« بنا بر نظر مشــورتی و مصوبه شورای ملی ثبت آثار در سال 
۱۴۰۰ به دبیرخانه مرکز میراث جهانی یونسکو فرستاده شد تا در اجلاس ۲۰۲۳ 
بررسی شود.ارزیابی میدانی پرونده ماسوله از سوی شورای جهانی بافت ها 
و بناهای تاریخی )ایکوموس( در تابســتان ۱۴۰۱ توســط کارشناس اعزامی 
یونسکو انجام شــد. گزارش ارزیاب یونســکو نیز حائز جنبه های مثبت بود. 
نعیمه بن کاری، ارزیاب یونسکو که در مهرماه ۱۴۰۱ به ایران آمده بود، پس از 
بررسی ماسوله،   گفته بود: »ماسوله ارزش های زیاد و خوبی از نظر معماری و 
در کنار آن وجه انسانی دارد که قابل توجه است.«وی همچنین اظهار کرده بود: 
»قبل از این که ایکوموس پرونده ماسوله را به من بدهد، هیچ شناختی درباره 
آن نداشتم و با مطالعه این پرونده به آن علاقه مند شدم و با آمدنم به ایران و 
دیدن این شهر از نزدیک متوجه شدم که فقط جلد کتاب را خوانده ام و صفحات 

جدیدی از ماسوله را کشف کردم و در ذهنم ثبت شد.«

فرصت یونسکو به ایران برای رفع نواقص؛

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی کاشان:پرونده »ماسوله« از یونسکو برگشت خورد
 کاروانسرای »گبرآباد« پنجمین اثر میراث جهانی

 کاشان است
رییس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی کاشــان گفت: کاروانسرای تاریخی 
»گبرآباد« قمصر به عنوان پنجمین اثر شهرشتان کاشان در فهرست میراث جهانی یونسکو به ثبت 
رسید.به گزارش خبرنگار مهر احمد دانایی نیا در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در چهل و پنجمین 
کمیته میراث جهانی یونسکو که از ۱۹ شــهریور به میزبانی عربستان سعودی آغاز شده است، ۵۰ 
میراث فرهنگی و طبیعی از بیش از ۴۰ کشور برای ثبت در فهرست جهانی یونسکو نامزد شده اند 

که ثبت کاروانسراهای تاریخی ایران یکی از آنهاست.
وی ابراز داشت: ۵۴ کاروانســرا متعلق به ۲۴ استان به عنوان بیســت و هفتمین اثر از ایران در 
فهرست یونســکو ثبت جهانی شد که نام »کاروانسرای شاه عباســی گبرآباد قمصر کاشان« نیز 
در بین این ۵۴ کاروانسرا به چشــم می خورد.رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی ثبت پنج اثر در این شهرستان در فهرست میراث جهانی یونســکو را نشانه تاریخ و تمدن 
کهن این منطقه دانست و تصریح کرد: بیش از این روش سنتی بافت فرش کاشان ، باغ تاریخی 
فین، مراسم سنتی_مذهبی قالیشویان مشــهد اردهال و شهر جهانی نساجی سنتی در فهرست 
آثار جهانی یونسکو به ثبت رســیده بود و اکنون با ثبت کاروانسرای شــاه عباسی گبرآباد قمصر 
تعداد آثار ثبت شده شهرستان کاشان در یونســکو به پنج رسیده است .وی کاروانسرای گبرآباد را 
یکی از مهم ترین بناهای تاریخی متعلق به دوره صفوی در مســیرجاده ابریشم دانست و گفت: 
کاروانســرای تاریخی گبرآباد یکی از بناهــای کاروانی بین راهی دوره صفویه در مســیر تاریخی 
اصفهان_ ری و در فاصله پنج کیلومتر شــهر قمصر واقع شده است.دانایی نیا افزود: کاروانسرای 
گبرآباد، بر فراز ساختمان اصلی کاروانسرا یک نیمه گنبد قرار دارد که داخل آن با رنگ های سیاه، 
زرد و آبی قاب سازی و زینت داده شده است.وی خاطرنشان کرد: برج های دو سمت نمای شمال 
دروازه را با همان ارتفاع متصل و ادامه داده اند و برجی که در طرف مغرب است و از یکی از سطوح 
پخ یک سرپوشــیده ۵ ضلعی راه گرفته دارای یک محل چهار گوش اســت.رییس اداره میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ادامه داد: برجی که در سمت مشرق جای دارد و ترتیب ورود 
آن مشابه با برج اولی است ولی محدوده چهارگوش آن با سه دهنه باریک که در آنجا تعبیه شده 
چشــم اندازی به روی دره دارد و دیوارهای این بنا از آجر ساخته شــده است و سرسرای ورودی 
مســتطیل و پوشــش آن به صورت یک گنبد کم خیز بر روی چهار پخ بر چهار زاویه فضای میان 
هشتی استقرار یافته است.وی گفت: این بنای ارزشــمند تاریخی در تاریخ ۱۵ شهریور ۱۳۵۴ با 

شماره ۱۰۹۵ در فهرست آثار ملی ایران به ثبت رسیده است.

خبر روز

رییس جامعه حرفه ای گردشگری 
سلامت ایران:

آمار دقیقی از ورود 
گردشگران سلامت به 

خراسان رضوی وجود ندارد
  رییس جامعه حرفه ای گردشــگری سلامت 
ایران گفت: با توجه به اینکه سامانه یکپارچه ای 
برای فرآیند ورود گردشگران سلامت به خراسان 
رضوی وجود ندارد؛ درنتیجــه نمی توانیم آمار 
دقیقــی از حضور آن ها به اســتان اعلام کنیم.

حسین نیکونام در گفت وگو با ایسنا در خصوص 
تعداد گردشگران سلامتی که به خراسان رضوی 
ســفر کرده اند، اظهار کرد: آماری که برای ورود 
گردشگران سلامت به اســتان ارائه می شود، 
دقیق نیست و تنها بر روی حدس و گمان اعلام 
می کنند، چراکه متاسفانه سامانه یکپارچه ای 
برای این فرآینــد وجود نــدارد و منجربه این 
می شــود تا آمار دقیقی از حضور گردشــگران 
سلامت که به مشهد می آیند، نداشته باشیم.وی 
اضافه کرد: اگر بخواهیم بر روی حدس و گمان 
آماری را ارائه کنیم، حدود ۶۵ تا ۷۰ هزار گردشگر 
سلامت در ۶ ماهه اول ســال جاری به استان 
آمده اند. در حال حاضر جمع بیماران ثبت شده 
در سامانه وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی ۴۰ هزار گردشگر بوده که نمی توان تنها 
به این آمار اکتفا کرد، زیرا گردشگران سلامتی 
که به استان می آیند معمولا عراقی ها هستند 
که بدون ویزا وارد استان می شوند و به صورت 
آزاد خدمــات درمانی خود را مانند پوســت و 
مو، دندانپزشــکی و دیگر خدمات درمانی که 
معمولا سرپایی است را دنبال می کنند و این امر 
باعث می شــود تا آمار دقیقی از حضورآن ها به 
استان نداشته باشیم.رییس جامعه حرفه ای 
گردشگری سلامت ایران تصریح کرد: با توجه 
به پیگیری هایی که وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی، وزارت امور خارجه، بخش 
خصوصی و گردشگری در این زمینه انجام دادند 
به این نتیجه رسیدند که تا زمانی سامانه ای در 
این چهارچوب راه اندازی نشود، نمی توانیم به 
صورت دقیق و مســتند متوجــه تعداد ورود 

گردشگران سلامت به استان شویم. 

با مسئولان



مدیرکل کمیته امــداد امام خمینی )ره( اســتان 
اصفهان گفت: کمیته امداد استان اصفهان با برپایی 
۳۰۳۸ پایگاه، در روزهای پایانی شهریورماه، آماده 
جمع آوری کمک های مردمی برای تامین مایحتاج 

دانش آموزان نیازمند است.
کریم زارع در گفت وگو با خبرنگار ایمنا، با اشــاره به 
آغاز جشــن عاطفه ها از نیمه مردادماه، اظهار کرد: 
این جشــن با برپایی پایگاه هــای نمادین امداد 
در میادین، معابر و پایگاه مصلاهــای نماز جمعه، 
روزهای پایانی شهریور ادامه خواهد داشت.وی با 

اشاره به اینکه جشن عاطفه ها به میزبانی مدارس 
نیز برگزار می شــود، افزود: طبــق هماهنگی، این 
برنامه دهم مهرماه در ۲۲۵۷ مدرسه سطح استان 
با هدف نهادینه کردن فرهنگ خیر و احسان میان 
دانش آمــوزان برگزار خواهد شــد و کمیتــه امداد 
استان اصفهان با برپایی ۳۰۳۸ پایگاه، در روزهای 
پایانی شــهریورماه آماده جمــع آوری کمک های 
 مردمــی بــرای تامیــن مایحتــاج دانش آموزان 

نیازمند است.
مدیرکل کمیته امــداد امام خمینی )ره( اســتان 
 اصفهــان با بیــان اینکــه ســال گذشــته در این 
طــرح مبلــغ ۳۱ میلیــارد تومــان از محــل 
 کمک های نقــدی و غیرنقدی مــردم خیراندیش

 استان جمع آوری شد، تصریح کرد: امسال جشن 

عاطفه ها با شعار »آینده ســاز باشیم« برای تامین 
مایحتاج تحصیلی دانش آمــوزان نیازمند در حال 
اجراســت و هدف از آن، حمایت از اقشــار ضعیف 
و آســیب پذیر جامعه به ویــژه دانش آموزان تحت 
حمایت این نهاد و توســعه و تقویت فرهنگ خیر و 

احسان است.
وی با دعوت از خیران برای حضور در این جشــن، 
خاطرنشان کرد: عموم مردم نیک اندیش می توانند 
افزون بر مراجعه حضوری به دفاتر، مراکز نیکوکاری 
و پایگاه های مســتقر این نهاد در سطح استان، با 
شماره گیری #۱*۰۳۱*۸۸۷۷* یا با استفاده از 
شماره کارت ۶۰۶۳۷۳۷۰۰۰۰۰۲۵۰۹ هدایای خود را 
در کوتاه ترین زمان ممکن به دســت دانش آموزان 

نیازمند برسانند.

مدیرکل کمیته امداد استان:

۳۰۳۸ پایگاه در اصفهان میزبان جشن عاطفه هاست 

متخلفان سوزاندن زباله های پلاستیکی در رامشه اصفهان 
تحت پیگرد قانونی هستند

رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان اصفهان گفت: به واحدهای شهرک صنعتی رامشه اجازه 
سوزاندن ضایعات پلاستیکی را نمی دهیم و تخلفات موردی هم تحت پیگرد قانونی قرار دارد.

به گزارش ایرنا، رامشــه یکی از دهستان های بخش جرقویه علیا شهرســتان جرقویه در شرق استان 
اصفهان است که در فاصله ۷۰ کیلومتری شهرستان ورزنه واقع شده است.در سال های اخیر سوزاندن 
مداوم زباله های پلاستیکی واحدهای صنعتی واقع در شهرک صنعتی رامشه باعث آالودگی هوا در این 
روستا و نارضایتی اهالی آن شده است.مهدی پورقاسم، رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان 
اصفهان روز چهارشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: ســاکنان روستای رامشه در فاصله هفت کیلومتری 
شهرک صنعتی رامشــه همواره در سال های گذشته تحت تاثیر آلودگی ناشــی از سوزاندن زباله های 
پلاستیکی واحدهای این شهرک صنعتی بوده اند.وی تصریح کرد: تعداد زیادی واحدهای تولیدی پَرَک 
در شهرک صنعتی رامشه قرار دارد که در آنها از مواد ضایعاتی پس از شست و شو دادن و آسیاب کردن، 
یک ماده پلاستیک دست دوم تولید می شود.پورقاســم گفت: توری های که این مواد از آنها عبور داده 
می شود، دچار گرفتگی می شوند و واحدهای صنعتی متخلف برای اینکه بتوانند از این مشکل خلاصی 
پیدا کنند، آنها را می سوزاند و همین منشأ آلودگی در منطقه و برای روستای رامشه است.وی خاطرنشان 
کرد: با توجه به فشــارهایی که اداره حفاظت محیط زیست شهرستان اصفهان برای جلوگیری از وقوع 
این تخلفات در شهرک صنعتی رامشه آورده است، در زمان حاضر واحدهای صنعتی از توری های یکبار 
مصرف اســتفاده می کنند و می توان گفت با پایش های مستمر ، موارد تخلفات کمتر شده است.وی 
افزود: همیشه اهالی روستای رامشه از آلودگی ناشی از سوزاندن این ضایعات پلاستیکی شاکی بوده 
اند و با پایش های بیشتری که اداره حفاظت محیط زیست داشته اند این شکایت ها کمتر شده است، 
اما واحدهای صنعتی بدون مجوز و خارج از شهرک هم وجود دارند که به صورت غیر مجاز، این تخلف را 

انجام می دهند که با گرفتن حکم قضایی آنها را هم پلمب می کنیم.

رسوب کارت های ملی شهروندان در ثبت احوال
ثبت احوال استان از شهروندان درخواســت کرد برای اطلاع از وضعیت کارت ملی هوشمند خود به 
سایت www.ncr.ir مراجعه کنند.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، مرکز اصفهان؛ معاون فناوری 
اطلاعات اداره کل ثبت احوال اســتان گفت: برای افرادی که ســال ۱۴۰۰ و قبل تر درخواست کارت 
ملی هوشمند داده بودند پیامک آماده شدن کارت ارســال شده است.عباسی افزود: پیامک های 
ارسالی به دلیل تغییر شماره تلفن، خاموش بودن گوشی همراه یا مسدودن شدن تلفن به دست 
شهروندان نرسیده است.وی از شهروندانی که هنوز موفق به دریافت کارت ملی هوشمند خود نشده 
اند درخواست کرد به سایت www.ncr.ir مراجعه و از وضعیت کارت خود اطلاع پیدا کنند.معاون 
فناوری اطلاعات اداره کل ثبت احوال استان خاطرنشان کرد: در صورتی که کارت هوشمند ملی آماده 

شده باشد شهروندان به دریافت به دفاتر پیشخوان دولتی مراجعه کنند.

برگزاری آزمون جامع سطح چهار حوزه علمیه خواهران استان 
اصفهان

آزمون جامع سطح چهار حوزه علمیه خواهران اســتان اصفهان، همزمان با سراسر کشور به صورت 
متمرکز و حضوری در دو نوبت صبح و عصر در حال برگزاری اســت.به گــزارش خبرگزاری صدا و 
سیما  مرکز اصفهان ؛ معاون آموزش حوزه علمیه خواهران استان اصفهان گفت: نوبت دوم آزمون 
جامع سال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ با حضور ۲۸نفر از طلاب سطح چهار و واجد شرایط شرکت در این 
آزمون در سه گرایش فقه خانواده، تفســیر تطبیقی و کلام اسلامی در دو نوبت صبح و عصر درحال 

برگزاری است.

عکس خبر

خبر روزبا مسئولان

عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد 
خوراسگان:

افزایش جمعیت با دستور 
و قانون امکان پذیر نیست

عضو هیئت علمی دانشــگاه آزاد خوراســگان 
گفت:جمعیت را با دســتور و قانون نمی توان 
افزایــش داد، دولــت و حکومــت بایــد از 
خصوصی سازی سیاســت های رفاهی دست 
بر دارد و زیرساخت آن را برای همه فراهم کند.
به گزارش خبرنگار مهر، رضا اســماعیلی صبح 
چهارشنبه در همایش ملی »پایداری و کارآمدی 
خانواده مبتنی بر الگوی اسلامی ایرانی« با اشاره 
به سیاست های جمعیتی در ترازوی نقد اظهار 
داشــت: در بحث جمعیت شناسی به مباحث 
زاد و ولد و مهاجرت به خــارج و داخل و توزیع 
ویژگی های جمعیتی و … پرداخته می شود و 
باروری به سن ازدواج برمی گردد و این میزان 
روند صعودی داشــته اســت.وی ادامه داد: 
افزایش متوسط سن ازدواج ناشی از عامل های 
مختلف مانند تحصیلات است و هرچه به سمت 
دهه های اخیر می رویم تعداد دختران و دانش 
پژوهان دختر بیشتر می شود و میزان باروری بر 
اساس تحصیلات افزایش می یابد و تحصیلات 
با باروری رابطه معکــوس دارد و هرچه میزان 
تحصیلات افزایش پیدا کند، میــزان باروری 
کاهش می یابد.عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد 
خوراسگان خاطر نشــان کرد: حداقل اگر یک 
مادر یک نفر را به عنوان جانشین داشته باشد 
میزان جمعیت افت محسوسی نخواهد داشت 
و نســبت تعداد فرزندخواهی ۲ به ۴ اســت و 
سبک زندگی امروزه این کاهش فرزندآوری را 

تشدید کرده است.
وی با بیان اینکه تنظیم خانواده در برنامه های 
چهارم و پنجم توسعه قبل از انقلاب بوده است، 
گفت: خدماتی که بتواند تنظیــم خانواده را با 
کاهش جمعیت همراه کند صحیح نیســت و 
از سال ۵۸ شاهد رشد نرخ جمعیتی هستیم 
 و باروری به صــورت طبیعی اتفــاق می افتد
  و مســئولان سیاســت گذار از ســال ۶۸ بــه
  ســمت کنترل رشــد جمعیت پیش می روند
  و دوره فرزنــد کمتــر و زندگــی بهتــر آغاز

 می شود.

محقق و پژوهشگر دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: بر اساس یافته های پژوهشــی مرگ و میر در بیماران دیابتی با کنترل نمک دریافتی تا ۳۰ درصد قابل 
کاهش است.سید محمد حسین روحانی در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: در سال ۲۰۲۲ تیم تحقیقاتی بر روی اثر دریافتی نمک بر روند فشارخون در افراد 
دیابتی مطالعه ای انجام داد.وی، ضرورت انجام مطالعه را اینگونه بیان کرد که تا سال ۲۰۲۳ جمعیت بیماران دیابتی در کل دنیا برابر ۵۰۰ میلیون نفر تخمین زده 
شده )بالغ بر ۵/۵ برابر جمعیت فعلی ایران(. این در حالی است که طی مطالعه صورت گرفته در تهران بالغ بر ۱۷ درصد تهرانی ها دیابتی و ۲۵ درصد پره دیابتی 
)نزدیک به دیابت( هستند. محقق و پژوهشگر دانشگاه علوم پزشکی اصفهان تصریح کرد: طبق مطالعات گذشته ۷۴ درصد دیابتی ها دارای فشارخون هستند 
و فشارخون بالا بیماران دیابتی را مســتعد بیماری قلبی و کلیوی می کند.وی اضافه کرد: با کاهش مصرف نمک در کوتاه مدت )در یک تا دو هفته( اثر آن را در 
کاهش فشارخون نمود می یابد.روحانی از حضور مجموعا  یک هزار و ۲۳۰ شرکت کننده در مطالعات تحقیقاتی که در این زمینه طی ۴۰ سال پیش صورت گرفته 
بود خبر داد و افزود: با مصرف بالای نمک بدن مجبور به دریافت مایعات بیشتری خواهد شد و با افزایش حجم خون، فشارخون بالا می رود. همچنین رگ های 

بدن انعطاف پذیری خود را از دست داده و خطر بیماری قلبی افزایش می یابد.

کاهش ۳۰ درصدی مرگ ومیر در دیابتی ها با کنترل مصرف نمک
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بنا بر آخرین آمار، از جامعه یک میلیون و ۸۰۰ هزار نفری معلولان استان اصفهان، حدود یک میلیون نفر از آن ها نیازمند اشتغال هستند؛

دغدغه ای که پایان ندارد
دغدغه هایی از جمله اشتغال برای افراد دارای معلولیت، بسیار مهم 
است که با سختی ها و دشــواری های زیادی برای این افراد همراه 
شده است زیرا با وجود تحصیلات بالای برخی از این افراد، سازمان ها حاضر به جذب 
این نیروهای انسانی از میان توانخواهان نیستند.موضوع مهم دیگر که از دغدغه های 
جامعه دارای معلولیت محسوب می شود این اســت که کمک های معیشتی برای 
تامین مسکن آن ها به طور کامل فراهم نیســت هرچند دولت در برهه های مختلف 
تلاش هایی برای رفع این مشکل می کند.بنا بر آخرین آمار، از جامعه یک میلیون و 
۸۰۰ هزار نفری معلولان استان اصفهان، حدود یک میلیون نفر از آن ها نیازمند اشتغال 
هســتند و این در حالیست که حداقل کمک معیشــتی نمی تواند کفاف نیاز جامعه 
معلولان را بدهد.از دیگر مشــکلات فعلی معلولان، مناسب سازی مسیر تردد آن ها 
و بهره گیری از وسایل حمل و نقل عمومی اســت و این درحالیست که در اجرای هر 
پروژه ای، شهرداری باید مناسب سازی شهری برای معلولان را مدنظر قرار دهد زیرا 

این مهم حق قانونی و شهروندی آن هاست.

ایجاد امکانات رفاهی جایگزین نگاه پرترحم
یک شهروند دارای معلولیت جسمی و حرکتی در گفت و گو با ایرنا با اشاره به نیازهای 
بسیار معلولان برای گذران زندگی گفت: بیشتر معلولان هنگام تردد در سطح جامعه 
با نگاه های پر ترحم و از ســر دلسوزی مواجه می شــوند که تاثیری در رفع مشکلات 
آن ها ندارد.طاهره ثمینی افزود: این در حالیست که اگر هر شهروند یا مسئولی در حد 
توانش بتواند کاری برای رفع مشکلات معیشتی و حتی تسهیل و امکان حضور راحت 
در فضای بیرون از خانه برای آن ها انجام دهد، هزاران برابر تاثیرگذارتر از نگاه های صرفا 

از سر دلسوزی است.
وی با اشاره به مشکلات خود به عنوان دختری که سه دهه از زندگی را با سختی سپری 
کرده است ،گفت: شاید تورم و مشکلات اقتصادی و در پی آن بیکاری و کمبود درآمد 
برای افراد عادی و سالم جامعه تاحدودی مشکل ساز باشد ولی برای یک فرد معلول 
این بمعنای نابودی تدریجی است.این شــهروند توانخواه از مسئولان درخواست که 
مشــکلات معلولان را در اولویت ســایر امور قرار دهند و به هر شکل ممکن برای رفع 
بیکاری آن ها اقدام کنند.وی همچنین از مسئولان شهرداری و دیگر ادارات اصفهان 
نیز درخواست کرد که تنها در مرکز شهر به فکر مناسب سازی فضاها و معابر نباشد بلکه 
به وضعیت حاشیه شهر هم توجه کنند.یک معلول نابینا نیز در گفت و گو با ایرنا گفت: 
معلولان خواهان امتیاز خاصی برای ظهور در اجتماع نیستند و تنها یک فرصت برابر 
می خواهند.رشید شیروانی افزود: معلولان را باید به عنوان شهروندان جامعه پذیرفت 
زیرا شرایطی که برای آنها وجود دارد امکان داشت شامل حال هر فرد دیگری نیز بشود و 
به همین منظور نباید نسبت به وضعیت ما بی تفاوت باشند.وی از ضعف فرهنگ رعایت 
حقوق افراد در جامعه انتقاد کرد و گفت: بارها برای تردد در خیابان باید ساعت ها منتظر 
بمانم که راننده ای اجازه دهد که من به آرامی و با دقت عبور کنم و یا در سر چهار راه ها 

حتی در زمان سبز شدن چراغ احساس می کنم موتورها و خودروها رعایت عبور عابران 
را نمی کنند.این توانخواه که با وجود داشتن مدرک کارشناسی، کار ثابت و با درآمد کافی 
ندارد، گفت: کاش کمی نگرانی مسئولان نسبت به وضعیت امثال ما بیشتر می شد زیرا 

بیکاری مشکلی مضاعف بر سایر مشکلات ماست.

بیشتر معلولان اصفهان جزو دهک های پایین و مستمند هستند
معاون توانبخشی اداره کل بهزیســتی اصفهان گفت: ۷۰ درصد خانواده معلولان 
استان جزو دهک های پایین و بین یک تا سه جامعه هستند که با توجه به مشکلات 
معیشــتی معلولان، لازم اســت دولت یارانه آن ها را افزایش دهد.کمال صدیقی 
افزود: با وجود تنگناهای معیشتی معلولان، اکنون بالغ بر هشت هزار نفر مددجو در 
اصفهان در انتظار نوبت مستمری و حدود سه هزار نفر در صف دریافت حق پرستاری 
خانواده محور هستند.وی خاطرنشان کرد: تاخیر در پرداخت مستمری تامین هزینه 
ها را برای خانواده معلولان دشوار کرده است؛ حدود ۳۶ هزار نفر از معلولان اکنون 
مستمری بگیر هستند.معاون توانبخشی بهزیستی اصفهان داشت: ۱۲۷ مرکز روزانه 
توانبخشی در سطح استان به چهار هزار و ۷۲۰ معلول خدمات ارائه می کنند که از 
این تعداد به چهار هزار و ۲۳۸ معلول بطور میانگین یک میلیون و ۳۵۰ هزار تومان 

یارانه پرداخت می شود.
صدیقی با بیــان اینکه این خدمات به معلولان زیر ۱۴ ســال جســمی حرکتی، کم 
بینا، نابینا، ناشنوا و افراد دارای بیماری مزمن ارائه می شــود، افزود: در مراکز روزانه 
توانبخشــی هنر درمانی نیز دنبال می شود.معاون توانبخشــی اداره کل بهزیستی 
اصفهان گفت: اکنون ۶۵ مرکز شبانه روزی نیز در استان به چهارهزار معلول خدمات 
ارائه و همچنین خدمات ویزیت و توانبخشــی در منزل از سوی ۴۵ مرکز به ۲ هزار و 

۱۴۵ معلول استان ارائه می شود و پنج مرکز از ۴۵۰ معلول در خانه مراقبت می کنند.
به گفته وی، چهار هزار و ۹۶۰ خانوار در استان به ۲ و بیش از ۲ معلول رسیدگی می کنند.

مناسب سازی و دسترس پذیری فضای شهری اصفهان در دست پیگیری است
مدیرکل بهزیستی اصفهان گفت: مصوبات مناسب سازی و دسترس پذیری فضای 
شهری شامل معابر عمومی، ادارات، دستگاه ها در کمیته مناسب سازی و کارگروهای 
مربوط به صورت متناوب در حال پیگیری اســت.ناصر چاووشی با تاکید بر اهمیت 
مناسب سازی محیطی و شهری افزود: مناسب سازی تنها در بحث فضای فیزیکی 
شــهری و معابر نیســت بلکه علاوه بر فضاهای مذکور، ناوگان حمل و نقل شهری و 
مناسب سازی فرهنگی نیز شامل این موضوع می شــود.وی اظهار داشت: پیگیری 
مکاتبات با ادارات و سازمان ها نشان می دهد؛ روند خوبی به خصوص در مرکز استان و 
بخش مرکزی شهر اصفهان محقق شده است.وی با اشاره به شهرستان های منتخب 
در حوزه مناسب سازی خاطرنشان کرد: برخی از شهرستان ها از جمله شهرستان های 
جدید مجلسی، بهارستان و فولاد شهر به عنوان شهرهای نمونه در حوزه مناسب سازی 

انتخاب شــدند که از جمله شاخص های برتری این شهرســتان ها؛ طراحی و صدور 
پروانه های ساختمانی بوده است.مدیرکل بهزیستی اصفهان با بیان اینکه موضوع 
مسکن ملی نیز در این مناطق مطرح است، افزود: جلساتی با مدیران شرکت عمران 
و شهرداران این سه شهرستان برگزار و طرح جامعی که متناسب با دسترس پذیری 

شهروندان باشد طراحی شده است.
دبیر ستاد هماهنگی و پیگیری مناسب سازی استان اصفهان ادامه داد: در راستای 
پیگیری قانون و مناسب سازی همه جانبه، ۲۸۰۰ بازدید از ادارات و ارگان ها در سطح 
استان در قالب ارزیابی عملکرد مناسب ســازی ویژه طرح شهید رجایی انجام شده 
است.چاووشی با تاکید بر اینکه اصفهان در مناسب سازی حمل و نقل شهری کمی 
عقب است، خاطرنشان کرد: لازم است با همت شهرداری، مصوبات کمیته ها عملیاتی 
شود و بخشی از فضای اتوبوس های شهری به افراد دارای معلولیت و جانباز اختصاص 
یابد و در اختیار آنان قرار گیرد.مدیرکل بهزیستی استان اصفهان با اشاره به اینکه این 
فضا داخل اتوبوس پیش بینی شده است، یادآور شد: در برخی از اتوبوس های این 
فضا برای استقرار افراد دارای معلولیت معلول و جانبازان توسط صندلی ها اشغال شده 
است.وی با بیان اینکه نوع و مدل مناسب سازی گاهی با توجه به تغییر معلولیت نیز 
عوض می شود، افزود: به فرض ناشنوایان در ادارات و دیگر دستگاه ها نیاز به مترجم و 
رابط برای راهنمایی دارند که این مهم نیز توسط انجمن خانواده ناشنوایان دنبال شده 
و آموزش هایی برای تربیت مترجم و رابط لحاظ شده است.چاووشی، مناسب سازی 
فرهنگی را اقدامی مهم برشمرد و افزود: بخشی از فضای پارکینگ ها و توقف ها در 
سطح معابر به افراد دارای معلولیت و جانبازان اختصاص داده شده، خواهش ما از 
شهروندان این است که فضاهای مشخص شده را توسط خودروی افراد غیر توانخواه 
اشــغال نکنند.وی افزود: با تصویب قانون جامع حمایت از افراد دارای معلولیت در 
مجلس شورای اسلامی، وظایف دستگاه ها مشخص شده و روند، پیشرفت خوبی 

داشته است اما تا حد مورد رضایت و مطلوب هنوز فاصله داریم.

اعتبارات دولتی برای ارائه خدمات مطلوب به مددجویان ناچیز است
مدیرکل بهزیســتی اصفهان گفت: اعتبارات دولتی برای ارائــه خدمات مطلوب به 
مددجویان بهزیستی در قالب گروه های مختلف بسیار ناچیز است، بر این اساس و 
با توجه به وجود یکهزار و ۸۹ مرکز و موسســه خصوصی در استان، بیشترین کمک و 
بار بر دوش مردم و خیران اســت.وی با دعوت از مردم نیکوکار استان برای یاریگری 
مددجویان و نیازمندان زیرپوشش بهزیســتی گفت: کمک های نقدی به این نهاد، 
مشمول معافیت های مالیاتی می شود و در این راســتا از فعالان اقتصادی و افراد 
توانمند اســتان دعوت می شود که بهزیســتی را بیش از پیش یاری کنند.چاووشی 
افزود: در مراکز غیردولتی زیر پوشش بهزیســتی علاوه بر ارائه خدمات توانبخشی 
و نگهداری از ســالمندان، کودکان و دیگر مددجویان زیرپوشش، موضوع اشتغال و 

مسکن مددجویان نیز پیگیری می شود.

به گفته وی، در سال گذشته ۹ هزار و ۴۳۹ فعالیت در زمینه اشتغالزایی و ارتقای کارآیی 
برای مددجویان زیرپوشش صورت گرفت که از جمله آن می توان به پرداخت تسهیلات 
قرض الحسنه اشتغال در قالب خویش فرما و کارفرما به هر نفر از واجدان شرایط تا 
سقف ۱۵۰ میلیون تومان اشاره کرد.چاوشی افزود: در حوزه مسکن نیز سال گذشته 
یکهزار و ۱۰۴ خدمات به مددجویان ارائه شــد که از آن جمله واگذاری ۷۰۱ مورد واحد 
مسکونی به تعدادی از مددجویان واجد شرایط و همچنین پرداخت کمک هزینه اجاره 
به بخش دیگری از آن ها بوده است.وی با اشاره به حوزه فعالیت بهزیستی در چهار 
بخش شامل پیشگیری، توانبخشی، اجتماعی و جذب مشارکت های مردمی گفت: 
در حوزه توانبخشی به ۱۰۸ هزار مددجو با ترکیب چند معلولیتی در بخش های اعصاب و 
روان، جسمی-حرکتی، نابینایان، ناشنوایان و دیگر معلولیت ها خدمات ارائه می شود.

وی به وجود ۶۶ مرکز شبانه روزی توانبخشــی برای نگهداری از سالمندان، بیماران 
اعصاب و روان و معلولان ذهنی در استان اشاره کرد که به بالغ بر چهار هزار و ۳۶۲ نفر از 
در این مراکز نگهداری می شوند.مدیر کل بهزیستی اصفهان افزود: در مجموع در ۲۴۲ 
مرکز ارائه خدمات بهزیستی ۱۱ هزار و ۴۰۳ نفر خدمات توانبخشی شبانه روزی، روزانه 

و مراقبت در منزل را دریافت می کنند.

فضای فیزیکی اصفهان به شهر دوستدار معلول تبدیل می شود
رییس اداره طرح های منطقه ای و حریم معاونت معماری و شهرســازی شهرداری 
اصفهان با بیان اینکه شــهری که بتواند برای تمام شهروندان فرصت برابر ایجاد کند، 
دوستدار معلول است، گفت: از یک میلیون و ۶۳۰ هزار متر پیاده روی معابر شریانی 
اصفهان، در مجمــوع ۹۸۷ هزار متر برای تردد افراد دارای معلولیت مناسب ســازی 
شده است.فریبا حسین بالام افزود: شهری دوستدار معلول است که بدون هیچ گونه 
مانعی برای زندگی این افراد مناسب باشد و موانع مختلفی می تواند در زندگی روزمره 
معلولان خلل ایجاد کند که از جمله آن ها می توان به موانع فیزیکی، معماری، اطلاعات 
و ارتباطات، نگرشــی و فرهنگی و فناوری اشاره کرد.وی خاطرنشان کرد: اگر شهری 
بخواهد دوستدار معلولان باشد، در ابتدا باید به مناسب سازی مسکن معلولان توجه 
داشته باشد؛ همچنین در قوانین نیز گفته شده است که پنج درصد از مسکن شهرها، 

باید برای این افراد مناسب سازی شده باشد.

جامعه

تصاویری از جشن 
شکوفه ها در 

اصفهان - تهران - 
کرج و زنجان



 کریستیانو رونالدو بعد از حضور در ایران و برتری برابر پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا، به همراه باشگاه النصر، ایران را ترک کرد. او در شرایطی از تهران خارج 
شد که طبق گفته خودش، استقبال بی نظیری از او در این مدت کوتاه شد.شاید مهم ترین ابهام حضور رونالدو در ایران مربوط به ملاقات نکردنش با علی دایی 
است. دایی، اســطوره فوتبال ایران که پیش از این رکورد گل های ملی اش توسط کریس رونالدو شکسته شده بود، بده بســتان اینستاگرامی با این فوق ستاره 
پرتغالی داشت، ولی طرفین فرصتی برای ملاقات به دست نیاوردند. سفر رونالدو به ایران این شایعه را قوت بخشید که قرار است او و علی دایی یکدیگر را ملاقات 
کنند. حتی شایعه شــد که این ملاقات در فرودگاه و بعدها در هتل صورت گرفته، ولی حالا طبق اظهارات مدیرعامل باشگاه، علی دایی به دلیل یک کار دادگاهی 
نتوانست به ملاقات کریستیانو رونالدو برود.رضا درویش، مدیرعامل پرسپولیس، در مورد نیامدن علی دایی به مراسم استقبال رونالدو، با وجود اعلام رسمی 
باشگاه پرسپولیس، گفت: بنا بود بیاید. گفت دوست دارم بیایم با رونالدو دیداری داشته باشم. با من هم قرار داشت، ولی ظاهرا باید دادگاهی می رفت که طول 
کشید. به من هم زنگ زد. خودش شــب قبلش با من قرار گذاشت، ولی کاری برایش پیش آمد. در ســاعتی به من زد و گفت کارم تمام شده و اگر همین الان 

بیایم دیر می شود. او می خواست بیاید.

دادگاه مانع از ملاقات »دایی« با »رونالدو« شد!
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ژاوی: ایلکای و کانسلو نیازی به حرف من ندارند
ســرمربی آبی -اناری ها عملکرد تیمش در دیدار برابر نماینده بلژیک در لیــگ قهرمانان اروپا را 

بهترین عملکرد بازیکنانش در دوران مربیگری خود دانست.
به گزارش ایســنا و به نقل از اسپورت، بارســلونا فصل جدید لیگ قهرمانان اروپا را مقتدرانه آغاز 
کرد و توانســت با پنج گل آنتورپ بلژیک را در هم کوبد. ژاوی هرناندس از عملکرد تیمش در این 
بازی بسیار راضی است.سرمربی بارسا در نشســت خبری پس از بازی گفت: از نتیجه و عملکرد 
تیم بسیار راضی هستیم. به نظرم این بهترین عملکرد بارسلونا با من به عنوان سرمربی تیم بود. 
این بازی و دیدار قبلی برابر بتیس در لالیگا همان نمایشی است که دوست دارم. ما صبورانه بازی 

کردیم و به خوبی حریف را تحت فشار قرار دادیم و فرصت های مناسب گلزنی را خلق کردیم.
وی درباره هماهنگی بالای گوندوغان و کانسلو هم گفت: هر دو بازیکن از منچسترسیتی آمده اند 
و با مربی ای کار کرده اند که فلســفه ما را دارد. آنها هیچ نیازی بــه صحبت های ما ندارند؛ چرا که 
به خوبی می دانند تیم چه می خواهد و قطعا کیفیت تیم را بــالا خواهند برد.ژاوی در پایان درباره 
ستاره بازی، ژوآئو فلیکس، هم گفت: از او خواستم از بازی کردن لذت ببرد و به سادگی بازی کند. 

او استعداد شگفت انگیزی دارد و کمک زیادی به ما خواهد کرد.

ستایش بی حد و اندازه »انریکه« از »امباپه«
سرمربی اسپانیایی پاری ســن ژرمن پس از پیروزی تیمش برابر بوروســیادورتموند به ستایش 
از کیلیان امباپه پرداخت و او را بهترین بازیکن جهان دانســت.به گزارش ایسنا و به نقل از اکیپ، 
پاری ســن ژرمن فصل جدید لیگ قهرمانان اروپا را با پیروزی آغاز کرد. تیم پاریسی در دیدار برابر 
دورتموند با دو گل به پیروزی رسید.انریکه پس از پایان بازی گفت: از نظر من امباپه بهترین بازیکن 
جهان است. آنچه بیشتر از توانایی های فنی این بازیکن من را شگفت زده می کند ویژگی های والای 
انسانی اوست. بســیار خوشــحالم که در تیمم چنین بازیکنی را دارم.  کاپیتانی است که همیشه 
می خندد.او درباره بازی گفت: همه چیز خوب بود. با شایستگی به پیروزی دست پیدا کردیم. چنین 
پیروزی هایی انگیزه بازیکنان را بالا می برد. کنترل بازی را در اختیار داشــتیم. بازی سرعت بالایی 
داشت. دورتموند تیم بسیار خوب و باکیفیتی نشان داد.انریکه درباره اشرف حکیمی، زننده گل دوم 
تیمش، نیز گفت: او بازیکن بزرگی است و انرژی بی نظیری دارد. حکیمی نیاز به بهترشدن دارد و ما 
به او کمک خواهیم کرد. او تلاش زیادی می کند و خوشحالم که چنین بازیکنی را در تیمم دارم. او 

کیفیت لازم برای گلزنی را داراست و گل زیبایی به ثمر رساند.

 بند عجیب در قرارداد ستاره انگلیسی: باید برگردی!
دنیل لوی، مدیر باشــگاه تاتنهام، فاش کرد که بند بازخریدی در قرارداد هری کین با بایرن مونیخ 
گنجانده شده است. به گزارش»ورزش سه«، کین در پنجره نقل و انتقالات تابستانی امسال به 19 
سال حضورش در تاتنهام پایان داد و با ترک این باشگاه راهی بایرن مونیخ شد تا تجربه جدیدی را 
در طول دوران فوتبالش به دســت آورد.این انتقال با کشمکش بسیاری همراه بود، چرا که مدیران 
تاتنهام به هیچ وجه حاضر به توافق با بایرن مونیخ نبودند و در نهایت این پیشنهاد بیش از 100 میلیون 
یورویی بود که آنها را برای امضای این قرارداد متقاعد کرد. حالا لوی فاش کرده که قرارداد امضا شده 
بین این باشگاه و بایرن دارای بند خاصی اســت که به آنها اجازه می دهد بار دیگر کین را به خدمت 
بگیرند و این موضوع بسیار مهمی برای تاتنهام بوده اســت. او در حالی که به همراه سون هیونگ 
مین و آنگه پوستکوگلو با نمایندگان هواداران تاتنهام صحبت می کرد، در پاسخ به سوالی درباره کین 
گفت:» بند بازخریدی در قرارداد او وجود دارد.«این ستاره انگلیسی هم پیش از این در ویدئویی که 
برای خداحافظی از هواداران تاتنهام منتشر کرده بود تاکید داشت که قصد وداع با آنها را ندارد چون 
هرگز مشخص نیست در آینده چه پیش خواهد آمد و بسیاری معتقد بودند که اشاره او به احتمال 

بازگشتش به این باشگاه است.

وصله و پینه استادیوم آزادی را رها کنید:

وظیفه بزرگ وزیر جدید: ورزشگاه رویایی را بساز
 صحنه های مخابره شده از ورزشــگاه آزادی، یک 
نمره منفی بســیار بزرگ برای سیســتمی است که 

ورزش ایران را هدایت می کند.
به گزارش »ورزش سه«، در ورزشگاه خالی از تماشاگر آزادی، مسابقه 
ای حساس میان پرســپولیس و النصر انجام شد که از همان دقیقه 
اول، کیفیت زمین و از بیــن رفتن چمن ورزشــگاه آزادی، تبدیل به 
مهم ترین ویژگی آن شــد و هر بیننده ای که مســابقه را از تلویزیون 
تماشــا می کرد از خود می پرســید که چه بلایی بر سر این استادیوم 
آمده که چمن به این حالت درآمده اســت.تازه این وضعیت پس از 
تلاش شبانه روزی مدیران جدید ورزشــگاه آزادی و سعی آنها برای 
ســاماندهی و بهبود اوضاع رخ داده اســت. آنها که تخریب ورزشگاه 
آزادی را هم در پایــان رقابت های لیگ فصل گذشــته آغاز کرده و با 
توجه به مســائل و مشــکلات موجود در ورزشــگاه آزادی و احتمال 
ریزش، به نوســازی ســکوها پرداختند. عملیاتی که با توجه به شکل 
و فرم روزهای کاری در ایران، از ابتدا هــم معلوم بود مدت زیادی به 
طول خواهد انجامید و بنابراین این ورزشگاه در شرایطی میزبان بازی 
النصر شد که خرابی های آشــکاری در طبقات بالایی آن به چشم می 
خورد که البته ایــن موضوع با توجه به نصب دوربیــن ها در موقعیت 
های خاص هرگز به چشــم نیامد. ورزشــگاه پیر آزادی که روزهای 
 خوبی را سپری نمی کند، میزبان یکی از بزرگ ترین چهره های تاریخ 

فوتبال بود.
 استادیومی که می توانست استقبال بی نظیری از رونالدو داشته باشد 
اما محرومیت سرخ ها از یک طرف و آماده نبودن بخش های زیادی 
از استادیوم از طرف دیگر باعث شد تا شــبی که می توانست تاریخی 

رقم بخورد، در سکوت و بدون هیاهو به پایان برسد.
اما خرابی ورزشگاه پیر آزادی که همواره چشــم و چراغ فوتبال ایران 
بوده، در شرایطی است که رییس جمهوری در جلسه هفته پیش خود 
با ورزشــکاران تاکید کرد ورزش ایران به یک ورزشگاه مدرن و جدید 
نیاز دارد. این مهم ترین دستوری است که در سال های اخیر از سوی 
بالاترین مقام اجرایی کشور به مدیران ورزش ایران داده شده است. 
اتفاقی که باید خیلی زودتر از اینها رقم می خورد اما به دلایل مختلف، 
هیچ کس ضرورت آن را احســاس نکرده اســت. در حال حاضر و با 
توجه به اینکه آزادی احتیاج به استراحتی واقعی برای تغییراتی کلی 
دارد، کلنگ زدن یک ورزشگاه جدید و شروع سریع عملیات عمرانی 
و ساخت و ساز و ایجاد اســتادیومی که در قواره های جهانی و مطابق 
با ســلیقه جدید حاکم بر این صنعت بزرگ باشد، ضرورتی است که 

باید در صدر کارهای وزیر ورزش جدید، کیومرث هاشمی قرار بگیرد. 
در واقع، ساخت این اســتادیوم به همراه آماده سازی تیم های ایران 
برای حضور در رقابت های المپیک پاریس در ســال آینده، با اهمیت 
ترین کاری اســت که این وزارت خانــه می تواند انجــام بدهد. البته 
معــاون ورزش قهرمانی این وزارت خانه حتــی از جانمایی احتمالی 
این اســتادیوم خبر داد و گفت مکان هایی برای ســاخت آن در نظر 
گرفته شده اســت و ظاهرا مکانی که بیش از بقیه احتمال قطعیت را 
دارد، زمینی بزرگ در اطراف فرودگاه امام خمینی )ره( است. هر چند 
که مسئولین اســتادیوم آزادی به همت کانون هواداران پرسپولیس 
توانستند با نصب بنرهای بزرگ و پارچه های طویل سکوهای ورزشگاه 
و بخش های در دست تعمیر استادیوم را از چشم رونالدو مخفی کنند 
ولی این اســتادیوم چند روز دیگر باید میزبان چند نفر دیگر از ستاره 
های مطرح فوتبال دنیا از جمله نیمار باشــد و به نظر می رســد برای 
اینکه نقایض بزرگ ترین ورزشگاه کشور را با بنرها مخفی نکنیم، باید 

یک فکر اساسی کرد. 
در شرایطی که تخریب خود ورزشــگاه آزادی و ساخت یک استادیوم 

اســتثنایی در غرب تهران نیز می تواند یکی از گزینه ها باشــد، ظاهرا 
ورزش ایران فعلا اعتماد به نفس دست زدن به این کار عظیم را ندارد و 
به همین دلیل نیز جای دیگری در نظر گرفته خواهد شد تا استادیومی 
تازه برای تهران و ورزش کشــور ایجاد بشود. ورزشــگاهی که باید در 
ابتدا مشخص شود مخصوص فوتبال بوده یا قرار است همه رشته ها 
را پوشش بدهد و اینکه شامل چه سازه های جانبی در کنار استادیوم 

خواهد بود.
در حال حاضر، فوتبال ایران نیاز به ســرمایه گــذاری های دیگری به 
خصوص در قسمت ســاختمان آکادمی تیم های ملی و زمین های 
چمن اطراف نیــز دارد که یک حرکــت جهــادی و تخصیص بودجه 
می تواند شرایط تازه ای را برای نحوه اداره تیم های 17 گانه فوتبال ملی 

ایجاد کند و پیشرفت بیشتری را برای فوتبال ما رقم بزند.
امیدواریم ورزشگاهی که ابراهیم رییسی دستور ساختش را داده، در 
کیفیت جهانی و مطابق با زیباترین نقشه هایی باشد که می شود برای 
یک استادیوم کشید. چیزی که تصاویرش باعث آبروی ما در سراسر 

جهان بشود، چرا که نه.

اظهار نظر روز

برای پوشش خرابی طبقه دوم؛ 
پرچم کاشیما در آزادی برافراشته شد!

رؤیت پرچم تیم کاشیما آنتلرز روی ســکوهای ورزشگاه آزادی تعجب بســیاری را به همراه داشت.ه 
گزارش»ورزش سه«، درشب قبل از مسابقه، بین  اعضای کانون هواداران پرسپولیس و مدیران ورزشگاه 
آزادی مشکلاتی ایجاد شــده بود. مدیریت از کانون هواداران درخواست داشت پرچم ها را در محلهایی 
نصب کنند که عملیات عمرانی در آن انجام می شود و برعکس کانون هواداران به دنبال پهن کردن پرچم 
در محل مقابل نصب دوربین اصلی بود که در نهایت هم همین اتفاق افتاد و پرچم بزرگی که با همکاری با 
شهرداری تهیه شده بود در آزادی نصب شد. به جز این آدمک بازیکنان و تماشاچیان فرضی نیز بخشی از 
کار گسترده کانون هواداران پرسپولیس بودند. در عین حال پرچمی با لوگوی کاشیما آنتلرز ژاپن حریف 
پرسپولیس در فینال لیگ قهرمانان در فصل 2021، برای وصله و پینه در ضلع غربی طبقه دوم ورزشگاه 
آزادی پهن شد.این پرچم با توجه به خرابی های پس از شروع به تخریب سکوهای آزادی و سروشکل 
زشت آن حکم کاور را داشت و کانون هواداران پرسپولیس  تلاش داشت تا با نصب پرچم، سروشکل بهتری 
به آن بدهد. باتوجه به اینکه همه پرچم های پرسپولیس در قسمت های مختلف ورزشگاه قرار گرفته بود، 
تنها پرچم باقی مانده برای این قسمت ورزشگاه، پرچم های ته انبار کانون هواداران پرسپولیس بود که در 

این بین پرچم کاشیما هم مورد استفاده قرار گرفت.

»رونالدو« چطور تحریم استقلالی ها را شکست؟ 
ورود اسپانسر همچنان ممنوع!

در شرایطی که جواد نکونام با چنگ و دندان سعی دارد تیم استقلال را دنبال خودش بکشد تا بازیکنان 
نسبت به مسائل مالی مشکلاتی به وجود نیاورند، شاهد هستیم که اوضاع مالی در این باشگاه همچنان 
رو به راه نیست. این وضعیت کمک می کند تا اســتقلال رفته رفته تحلیل برود و مشکلات یکی بعد از 
دیگری ضربات مهلکی را به پیکر این باشگاه وارد کند.نکته مهم این است که هیچ اسپانسری برای حمایت 
مالی از باشگاه استقلال پا پیش نمی گذارد وضعیت به شکلی پیش می رود که این قضیه کم کم به یکی از 
سوالات مهم هواداران و البته اهالی ورزش تبدیل شده است.چندی قبل عنوان شد که به یکی دو اسپانسر 
بزرگ گفته شده که حق ندارند از باشگاه استقلال حمایت مالی داشته باشند و همین موضوع برخی از 
پیشکسوتان و هواداران استقلال را بر آن داشت تا به زعم خودشان فلان اسپانسر را تحریم کنند؛ اما این 
موضوع خیلی سریع از یادها رفت و با موضوع حضور کریستیانو رونالدو در کشورمان همه چیز فراموش 
شد. اما حالا و با پایان بازی پرسپولیس مقابل النصر بار دیگر از استقلال خبر می رسد که اوضاع این باشگاه 
به لحاظ مالی رو به راه نیست و هیچ کس حاضر نمی شود از باشگاه استقلال حمایت مالی کند. اتفاقاتی 
غیر معمول که خیلی ها علت و عامل اصلی آن را نمی دانند!از افراد نزدیک به تیم استقلال شنیده می شود 
جواد نکونام در این خصوص با عده ای از دوستان خودش در خارج از فضای باشگاه استقلال صحبت کرده 

تا دلیل این موضوع را بداند؛ اما هنوز اتفاق تازه ای درباره اسپانسرینگ باشگاه استقلال رخ نداده است.

پرونده جدید کمیته انضباطی برای »طارمی«  باز شد
کمیته انضباطی فدراســیون فوتبال پرتغال در پــی اظهارات اخیر کارلوس خاویر، کاپیتان ســابق تیم 
اسپورتینگ لیسبون در شبکه تلویزیونی این باشگاه پرتغالی در مورد مهدی طارمی، پرونده انضباطی علیه 
باشگاه اسپورتینگ را آغاز کرد. این روند انضباطی البته از هفته گذشته آغاز شده و روز دوشنبه این مورد 
به طور رسمی توسط کمیته انضباطی فدارسیون فوتبال پرتغال اعلام شد که پرونده ای در این فدراسیون 
علیه باشگاه اسپورتینگ لیسبون باز شده است.این اقدام کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال پرتغال در 
پی آن صورت گرفت که کارلوس خاویر اخیرا با اشاره به عملکرد مهدی طارمی در تساوی یک - یک پورتو 
مقابل تیم آروکا در هفته چهارم لیگ برتر پرتغال، در شبکه تلویزیونی »اسپورتینگ تی وی« گفته بود؛ »داور 
به یک مسلمان دو کارت زرد نداد؛ کســی که وقتی به پرتغال آمد نمی توانست شنا کند اما حالا می داند 

چگونه شیرجه بزند!«

مستطیل سبز

پیشکسوت پرسپولیس:
پرسپولیس در حد لیگ برتر 
خوب است نه در حد آسیا!

 پیشکسوت فوتبال پرسپولیس گفت: با وجود 
این که زنگ خطر بــرای فوتبال ما خیلی وقت 
است به صدا درآمده؛ اما ما همچنان فوتبال را 
به صورت سنتی اداره می کنیم، فوتبال ما فقط 
در حد لیگ برتر خوب اســت و به درد فوتبال 
حرفه ای نمی خورد.پایــان رافت در گفت وگو با 
ایسنا، درباره دیدار اخیر پرسپولیس برابر النصر 
اظهار کرد: پرســپولیس بازی بدی برابر النصر 
نداشــت اما چون این دیدار بدون تماشــاگر 
برگزار شد و پرسپولیس برای اولین بار جلوی 
این همه ســتاره فوتبال بازی می کرد زورش 
به این تیم نرسید.وی گفت: متاسفانه کیفیت 
بد زمین چمــن آزادی شــرایطی ایجاد کرده 
بود که هر دو تیم شــاکی بودند و در این دیدار 
دو تیم بازیکنان مصــدوم زیــادی دادند. به 
هر صورت پرســپولیس آن چیزی که در توان 
داشت را به نمایش گذاشت و بازی قابل قبولی 
را برابر النصر ارائه داد.این پیشکسوت فوتبال 
در پاسخ به این پرسش که ضعف پرسپولیس 
بیشــتر در چه پســت هایی بود؟ تصریح کرد: 
پرســپولیس با همان تاکتیــک و ترکیبی که 
 در رقابت های لیگ بازی می کنــد برابر النصر
 نیز با همان ترکیب و تاکتیک ظاهر شــد. در 
حقیقت فوتبال پرسپولیس فقط در حد لیگ 
برتر جواب می دهد و برابر تیم قوی و پرستاره 
همچون النصر بهتر از این نمی توانســت بازی 

کند.
رافت ادامه داد: ســازمان لیگ و فدراســیون 
فوتبال باید به تیم هایی همچون پرسپولیس 
و ســپاهان اجازه دهــد کــه از بازیکن خوب 
خارجــی بهره مند شــوند. این تیم هــا از یک 
بازیکن خوب خارجی برخوردار نیستند و با این 
وضعیت ادعا می کنیم دارای فوتبال حرفه ای 
هستیم. واقعا کجای فوتبال ما بعد از گذشت 
23 ســال حرفه ای اســت.وی با بیان این که 
توان پرســپولیس در همین حدی بود که برابر 
النصر ظاهر شــد، خاطرنشــان کرد: بازیکنان 
پرسپولیس برای لیگ برتر خوب است اما در 

جام باشگاه های آسیا جواب نمی دهد. 

فوتبال جهان

عکس خبر

لباس مهاجم جدید 
پرسپولیس به ستاره 

النصر رسید
 تالیسکا، ستاره برزیلی النصر در 
پایان بازی مقابل پرســپولیس 
لبــاس باهویــی، مهاجم جدید 

قرمزپوشان را گرفت.

 بازیکن تیم هندبال بانوان فولاد مبارکه ســپاهان 
گفت: ســپاهان تیمی است که در آســیا و جهان 
شناخته شده اســت، به راحتی می توانیم در شهر 

خودمان و در این تیم بزرگ بازی کنیم.
فاطمه موســوی در گفت وگو با خبرنــگار ایمنا، در 
خصوص پیوستن به ســپاهان اظهار کرد: بهترین 
موضوع برای یک بازیکن این اســت که با بهترین 
شرایط مالی در شهر خودش بازی کند و بر همین 
اســاس همــه بازیکنان مایل هســتند در شــهر 

خودشان بازی کنند.
وی افزود: سپاهان تیمی است که در آسیا و جهان 
شناخته شده اســت، به راحتی می توانیم در شهر 

خودمان و در این تیم بزرگ بــازی کنیم، کادرفنی 
و مدیریت خوب در ســپاهان وجــود دارد، همین 
موضوع باعث شده بومی گرایی در دستور کار قرار 

گیرد که برای ما امتیاز مثبتی به شمار می رود.
بازیکن تیم هندبال بانوان سپاهان گفت: یک ماه و 
نیم زودتر از سایر تیم ها تمریناتمان را آغاز کردیم، 
فکر می کنم شرایط تیم در سطح قابل قبولی است.

وی در خصوص دغدغه های ورزشــکاران رشــته 
هندبال خاطر نشان کرد: مهم ترین دغدغه ورزشکار 
بستن قرارداد خوب اســت که حقیقت در ورزش 
اســت، تمرینات مداوم و فکر و ذهن آرام به دور 
از حاشــیه از جمله دغدغه های دیگر ورزشکاران 

است.
موسوی در خصوص جایگاه هندبال بانوان در کشور 
اظهار کرد: هندبال بانوان طی دو سال اخیر جایگاه 
بهتری نســبت به سال های گذشــته داشته است 
که قطعا امسال بهتر خواهد شــد، کیفیت هندبال 
روز به روز بالاتر می رود به ایــن دلیل که مربیان و 
اطلاعاتشان در سطح خوبی قرار دارند و بازیکنان 

استعدادیابی می شوند.

 بازیکن تیم هندبال بانوان فولاد مبارکه سپاهان:

بومی گرایی سپاهان امتیاز مثبتی برایم بود 

عکس: خبر ورزشی



 مدیر منطقه ۹ شــهرداری اصفهان گفت: در راستای 
آماده ســازی این منطقه برای بازگشــایی مدارس، 
جلسه ستاد مهر شــهرداری منطقه ۹ با هدف ارتقای 
سطح خدمات و امکانات مورد نیاز فضاهای آموزشی، 
همچنین تقویت مشارکت شهرداری با مراکز آموزشی 
تشکیل شد.سیدسلمان قاضی عسگر در گفت وگو با 
خبرنگار ایمنا اظهار کرد: در راستای آماده سازی منطقه 
۹ برای بازگشایی مدارس، جلسه ستاد مهر شهرداری 
این منطقه با هدف ارتقای سطح خدمات و امکانات 

مورد نیاز فضاهای آموزشی و همچنین تقویت مشارکت 
شهرداری با مراکز آموزشی تشــکیل شد.وی افزود: 
شهرداری در تلاش است با امکاناتی که در اختیار دارد 
در حوزه ایمن سازی، زیباسازی و پاکسازی همزمان با 
آغاز فصل تعلیم و تربیت، فضای شهری را برای ورود 
به ســال تحصیلی جدید آماده کند تــا دانش آموزان 
این ســال را بدون دغدغه ســپری کنند.مدیر منطقه 
۹ شهرداری اصفهان با اشاره به آغاز طرح استقبال از 
مهر گفت: نقش بندی دیوارنگاره بر دیوارهای مدارس 
آزادگان، عمار و شهید ایلاقی در دست اجراست.وی با 
اشاره به پوشــش ترافیکی معابر پرتردد و اصلی برای 
تأمین ایمنی دانش آموزان به ویژه در مقاطع ابتدایی و 
راهنمایی تصریح کرد: نصب سرعت گیر برای مدرسه 

۱۳ آبان خیابان حجازی، مدرســه اســتثنایی کوچه 
مهدیه و پیش دبستانی گل ها واقع در کوچه زاینده رود 
در حال اجراست.قاضی عســگر تصریح کرد: عملیات 
احداث گذرگاه عابر پیاده و نصــب تابلوی محل عبور 
دانش آموزان در خیابان میرزاطاهر کوچه ۵۳ مدرسه 
رحمان به منظور ارتقــای ایمنی تــردد دانش آموزان 
در دســت اقدام اســت.وی با تاکید بــر وجود علائم 
ترافیکی در نظم بخشیدن و تامین ایمنی شهروندان 
به ویژه محصلان خاطرنشان کرد: تعویض بولاردهای 
فرسوده، ساماندهی و بهســازی تابلوهای ترافیکی، 
تعویض تابلوهای فرسوده و نصب تابلوهای محل عبور 
دانش آموزان در معابر پیرامون تمامی مدارس منطقه 

به مرحله اجرا رسیده است.

 مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان مطرح کرد:

تشکیل ستاد و اجرای طرح استقبال از مهر در منطقه ۹

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه:
۹۴ دستگاه اتوبوس آماده سرویس دهی به شهروندان 

اصفهان شد
مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه گفت: ۹۴ دســتگاه اتوبوس زمین گیر شده، 
بازسازی و آماده سازی و وارد ناوگان این سازمان شده است.ســیدعباس روحانی در گفت وگو با 
خبرنگار ایمنا با اشاره به بازسازی و آماده سازی ۹۴ دستگاه اتوبوس زمین گیر شده در این کلان شهر 
اظهار کرد: چهار دستگاه اتوبوس دو کابین ۱۸ متری پس از پنج سال توقف به دلیل تحریم قطعات، 
راه اندازی، اورهال و وارد ناوگان حمل ونقل اتوبوسرانی اصفهان شده است.وی از ورود هشت دستگاه 
اتوبوس نو آتروس )ایران خودرو دیزل( به ناوگان حمل ونقل اتوبوسرانی اصفهان خبر داد و افزود: 
فعالیت در این سازمان به صورت شبانه روزی و در سه شیفت اســت و ساعت کاری شیفت صبح 
تا ساعت ۱۷ افزایش یافته است.مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه با اشاره به 
برگزاری ۵۸ جلسه برای گزینش ۱۷۱۸ نفر راننده پایه یک و دو تصریح کرد: از این تعداد ۱۰۰۷ نفر 
پذیرفته و تعداد ۴۳۳ نفر مشغول به کار شــدند؛ طی همین مدت ۱۴۷ نفر از رانندگان پایه دو برای 
آموزش رانندگی با اتوبوس به آموزشگاه معرفی شدند که از این تعداد ۴۰ نفر تا پایان شهریورماه در 
خطوط مختلف مشغول به کار خواهند شد.روحانی خاطرنشان کرد: تا پایان مردادماه سال جاری 
۴۵۰ میلیارد ریال از بودجه ۱۰۰۰ میلیارد ریالی مربوط به برآورد و هزینه تعمیرات و نگهداری ناوگان 
پرداخت و مقرر شده اســت، مهرماه مبلغ ۱۵۰ میلیارد ریال دیگر نیز پرداخت شود.وی گفت: این 
هزینه ها شامل خرید لاستیک، روغن ضد یخ، انواع فیلتر تعمیرات موتوری، تعمیرات گیربکس، 
باتری، انواع تسمه لنت ترمز، لوازم کولر، لوازم پمپ باد و موتوری، انواع شیشه و لوازم متفرقه است.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری خبر داد:
جانمایی بیش از ۷۰۰ سازه فلزی برای برپایی موکب و 

خیمه های عزاداری در اصفهان
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری اصفهان با اشاره به جانمایی بیش از ۷۰۰ سازه فلزی 
برای برپایی موکب، اجرای داربست و بنر و خیمه عزای امام حسین )ع( گفت: هیئت ها و موکب داران 
با وارد کردن اطلاعات و ثبت درخواست در سامانه میز خدمت صدور مجوزهای مراسم ملی و مذهبی، 
مجوزهای لازم را دریافت می کنند.روح ا... ابوطالبی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با تبریک حلول ماه 
ربیع الاول، اظهار کرد: در ایام ماه محرم و ماه صفر در راســتای برگزاری هرچه باشــکوه تر مراسمات 
سوگواری حضرت سیدالشهدا )ع( و ۷۲ تن از یاران باوفای ایشان، از ابتدای ماه محرم امسال تا آخر 
ماه صفر جهت برپایی موکب ها و خیمه های عزاداری امام حسین )ع( در سطح شهر اصفهان، اداره 
کل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری اصفهان نسبت به صدور مجوز برپایی موکب و خیمه 
عزاداری برای جانمایی بیش از ۷۰۰ مکان برای اجرای داربست و نصب بنر، خیمه عزاداری و ایستگاه 
صلواتی اقدام کرده است.وی با بیان اینکه در همین راستا با توجه به درخواست ها بهترین محل برای 
برپایی موکب ها جانمایی شــد تا از بروز گره های ترافیکی جلوگیری شود، افزود: در راستای تعظیم 
شعائر اسلامی و اقامه عزای سید و سالار شــهیدان، امکاناتی نظیر آب، برق و بعضی پشتیبانی های 
لجستیکی از طرف شــهرداری در اختیار هیئت های مذهبی قرار داده شد.مدیرکل پیشگیری و رفع 
تخلفات شهری شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: امسال برای افزایش شور و شعور حسینی، تمام 
خودروهای گشتی این اداره کل آذین بندی و مزین به پرچم امام حسین )ع( شد و با حضور در محل 
موکب ها، در صورت وجود درخواست از طرف هیئت ها، به عنوان رابط بین شهرداری و مسئولان هیئت ها 
نقش آفرینی و به عزاداران حسینی خدمت کردند.وی اضافه کرد: با راه اندازی سامانه میز خدمت صدور 
مجوزهای مراسم ملی و مذهبی، مجوزهای برپایی ایستگاه صلواتی و نصب سازه داربست، هیئت و 
موکب داران با وارد کردن اطلاعات و ثبت درخواست خود، مجوز نصب سازه مد نظر را پس از دریافت 

پیامک تایید نهایی دریافت می کنند.

خبر روزاخبار

 تعمیق روابط شورای شهر 
اصفهان با اندیشکده ها و 
موسسات سیاست پژوهی

رییــس مرکــز پژوهش هــای شــورای 
اســلامی شــهر اصفهان گفــت: تفاهم نامه 
همکاری بین جامعه اندیشــکده ها و مرکز 
پژوهش های شورای اسلامی شهر اصفهان 
در راستای تحکیم همکاری و تعمیق روابط با 
اندیشکده ها و موسسات سیاست پژوهی و 
خدمت رسانی سازنده در جامعه اندیشکده ها 
منعقد شــده اســت.مصطفی نباتی نژاد در 
گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشــاره به انعقاد 
تفاهم نامه همکاری بین جامعه اندیشکده ها 
و مرکز پژوهش های شــورای اسلامی شهر 
اصفهــان اظهــار کــرد: در راســتای تحکیم 
همــکاری و تعمیق روابط با اندیشــکده ها و 
موسسات سیاست پژوهی و خدمت رسانی 
سازنده در جامعه اندیشکده ها به عنوان حلقه 
وصل زیست بوم اندیشــه ورزی کشور، مرکز 
پژوهش های شورای اسلامی شهر اصفهان 
با آن ها وارد تفاهم شده اســت.وی با اشاره 
به اینکه در طول دو سال گذشته این سومین 
تفاهم  نامه معتبر مرکز پژوهش های شورای 
اسلامی شهر اصفهان است، افزود: تفاهم نامه 
نخســت با مرکــز پژوهش هــای مجلس، 
تفاهم نامه دوم با مراکز پژوهشی کلان شهرها 
و تفاهم نامه ســوم با جامعه اندیشــکده ها 
منعقد شده است.رییس مرکز پژوهش های 
شورای اسلامی شــهر اصفهان تصریح کرد: 
هدف استفاده از ظرفیت اندیشکده ای معتبر 
کشــوری در حوزه های مورد نیاز مرکز است، 
همچنین ایــن تفاهم نامــه ارتباط شــورا و 

اندیشکده ها را تسهیل می کند.
وی با بیان اینکــه با انعقاد ایــن تفاهم نامه 
می توانیم همانند یک اندیشکده ذیل جامعه 
اندیشکده ها پیشــنهادهایی را در حوزه های 
تخصصــی و مرتبط بــا ماموریت های مرکز 
ارائه کنیم، ادامه می دهــد: گزارش هایی که 
در پرتال مرکز تعریف و منتشــر می شــود، 
قابلیت ملی شدن دارد و مورد استفاده جامعه 
اندیشکده ها قرار می گیرد، از این رو در پرتال 

جامعه اندیشکده ها منتشر می شود.

 معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار اصفهان با اشاره به اینکه اقدام مهم در آستانه بازگشایی مدارس، اطلاع رسانی زمان رسیدن اتوبوس به ایستگاه ها به صورت برخط 
از طریق نرم افزار مسیریاب نشان است، گفت: شهروندان می توانند علاوه بر مسیریابی خطوط اتوبوس در اصرو، از زمان رسیدن اتوبوس نیز در هر ایستگاه مطلع شوند.

حسین حق شناس در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: از مجموع بیش از ۱۲۰۰ مدرسه در شهر اصفهان بالغ بر ۱۰۰ مدرسه از لحاظ ترافیکی نامطلوب و عامل اختلالات 
ترافیکی شبکه معابری شهری هستند.وی افزود: در این راســتا ضمن هماهنگی و برنامه ریزی و دریافت مصوبه شورای ترافیک استان، طی همکاری و تعامل با 
اداره کل آموزش و پرورش در سال جاری، در فاز نخست ۶۴ مدرسه جهت استقرار سرویس مدارس در حیاط آن ها پیش بینی شده است که با تعامل مدیران اجرایی 
خواهد شد.معاون حمل ونقل و ترافیک شهردار اصفهان تصریح کرد: اگرچه بسیاری از این مدارس در مناطق یک، سه، پنج و شش شهرداری قرار گرفته اند اما تعداد 
قابل توجهی نیز در سایر مناطق به ویژه مناطق هشت و ۱۰ قرار دارد. حق شناس با بیان اینکه یکی دیگر از اقدامات مهم در آستانه بازگشایی مدارس، اطلاع رسانی زمان 
رسیدن اتوبوس به ایستگاه ها به صورت بر خط از طریق نرم افزار مسیریاب نشان است، گفت: این اطلاعات پیش از این فقط در نرم افزار اصرو در دسترس بود، از این رو 
شهروندان اصفهانی می توانند علاوه بر مسیریابی خطوط اتوبوس در این نرم افزار، از زمان رسیدن اتوبوس نیز در هر ایستگاه با استفاده از نرم افزار نشان مطلع شوند.

امکان استفاده از »نشان« برای مسیریابی و اطلاع از زمان رسیدن اتوبوس مهیا شد

پنجشنبه  3۰  شهریور  1۴۰2 /  5  ربیع الاول  1۴۴5  /  21  سپتامبر    2۰23 / شماره 3۹۰8 

کلانتری حصه در هفته فراجا  کلنگ زنی می شود؛

استقرار امنیت؛ شیرینی همدلی فرابخشی پس از ۲۵ سال در حصه
بدون شک وجود امنیت در یک شهر، یکی از مهم ترین شاخص های توسعه ای محسوب می شود، 
ناامنی مکان ها و فضاهای عمومی، نشاط و سلامتی را در زندگی روزمره مختل می کند و با ایجاد 
مانع بر سر راه رشد شهری و ارتقای کیفیت زندگی، هزینه های زیادی را به شهر تحمیل می کند.اصفهان حدود ۲۰۰ محله 
دارد که یکی از آن ها، حصه شمالی است و در محدوده خدماتی شــهرداری منطقه ۱۴ واقع شده است؛ نام این محله 
به عنوان یکی از محله هایی که کیفیت زندگی مطلوبی ندارد و به تعبیر مســئولان محلی، محلی برای ته نشــینی تمام 
نازیبایی های شهری )معضلات اجتماعی( و چه بسا استان شده، مطرح است.از ویژگی های محله حصه، مهاجرپذیری 
و حاشیه نشینی در شهر اصفهان است که به دنبال آن مشکلات و معضلات اجتماعی، از توزیع و مصرف مواد مخدر گرفته 
تا کارتن خوابی، وجود اراذل و اوباش و بزهکاری در آن مشاهده می شود؛ این در حالی است که این محله چهره ای دیگر 
هم دارد و آن، زیست مردمانی ساده دل، پاک طینت و زحمت کش است که گرچه از دار دنیای فانی دست شان خالی 
است، اما وجودشان مملو از صفا، فتوت و ایثار است که ثروت های دنیای باقی شمرده می شوند.به رغم تمام مشکلات 
و نازیبایی اجتماعی که طی سال های گذشته چهره حصه را به نحوی دیگر رسانه ای کرده است، دستگاه ها و ارگان های 
مختلف، مکلف به انجام وظیفه و پرهیز از ترک فعل های خود در قبال آن محله هستند تا شاید حداقل ترین مطالبه به 
حق شهروندانی که در این محله زیست می کنند یعنی »یک زندگی با کیفیت در سایه امنیت« را به آن ها هدیه دهند.

مدیریت شهری ششم اصفهان با شعار »اصفهان من، شهر زندگی« کار خود را با سکان داری »علی قاسم زاده« به عنوان 
یک چهره فرهنگی از اواسط ۱۴۰۰ آغاز کرد، اولین روز کاری شهردار اصفهان با حضور در محله حصه و بالا زدن آستین 
همت برای تغییر چهره شهر اصفهان، به ویژه محلات کمتر برخوردار شهری به نفع شهروندان و در راستای ارتقای کیفیت 

بهتر زندگی آغاز شد.

آغاز خدمت در محلات، مبتنی بر سیاست نظرسنجی و نیازسنجی
فرآیند آغاز خدمت در محلات، مبتنی بر سیاست نظرســنجی و نیازسنجی در دوره ششم شکل گرفت، بر این اساس 
دو مولفه مهم هویت و امنیت به عنوان شاه بیت معضلات محله حصه تعیین شد و برنامه ریزی های مدیریت شهری 
با محوریت منطقه ۱۴ و البته بخشی هم منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان آغاز شد.یکی از اصلی ترین مشکلات مردم این 
منطقه در ۲۵ سال گذشته، نبود کلانتری بود، چراکه فاصله زیاد کلانتری ۲۶ زینبیه با محله حصه شمالی، این محله را 
به جولانگاه خطرناکی برای ساکنان آن تبدیل کرده و وجود یک کلانتری در این محله ضروری بوده است.محمد مهدی 
کریمی، مدیر منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان در نخستین روزهای آغاز به کار خود مطابق با مطالبه شهروندان حصه شمالی 
و رصد صورت گرفته میدانی خود، قول راه اندازی کلانتری را در این محله داد.اما نکته قابل توجه در این عرصه آن است 
که امنیت، بخش جدایی ناپذیر شهرنشینی است که توسط نیروی انتظامی برقرار می شود و فرماندهی انتظامی باید 
برای استقرار کلانتری در محلات شهری اقدام کند؛ ابتدای خرداد ماه سال گذشته، مدیر منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان 
با ابراز نگرانی از نبود امنیت کافی در منطقه حصه شمالی، اعلام کرد که پس از ۲۵ سال، در خواست تاسیس کلانتری 

در این منطقه مورد تایید قرار گرفت.
سرهنگ حسین بساطی، فرمانده انتظامی شهرستان اصفهان  بیست وهشتم آذر سال گذشته در مصاحبه با خبرنگار 
خبرگزاری ایمنا اعلام کرد: احداث کلانتری نیازمند اقدام علمی و بررســی های همه جانبه، تجهیزات و نیروی انسانی 
مورد نیاز و دریافت مجوزهای قانونی از مبادی مربوطه است و فرماندهی انتظامی استان اصفهان در خصوص راه اندازی 
یک واحد انتظامی در محله حصه با شــهرداری توافق کرده است تا یگان امداد یا پلیس های تخصصی به ویژه پلیس 
مبارزه با مواد مخدر در این واحد مستقر شوند.به همین منظور قرار بر این شد تا شهرداری منطقه برای راه اندازی این 
واحد انتظامی، ساختمانی را در اختیار فرماندهی انتظامی شهرســتان اصفهان قرار دهد؛ مسئولان انتظامی استان با 

اعلام آمادگی پلیس استان درخصوص حل این موضوع، متذکر شدند که هر زمان که طبق توافق صورت گرفته ساختمان 
مناسب و مورد تایید کارشناسان انتظامی از سوی شهرداری تامین شود، پلیس بلافاصله نیروها و تجهیزات خود را در 

آن مستقر می کند و آماده ارائه خدمات به شهروندان خواهد بود.

موافقت اولیه فراجا و افتادن گره های بعدی
در ادامه این فرآیند، سیداحمد نواب، مشاور شهردار اصفهان در امور محلات شهر سیزدهم دی ماه ۱۴۰۱ به خبرنگار ایمنا 
اعلام کرده بود که بر اساس دستور شهردار اصفهان، مدیر منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان به منظور مکان یابی برای احداث 
کلانتری، دو منزل مسکونی را به فرماندهی انتظامی شهرستان اصفهان معرفی کرد که یکی از این منازل که ساختمانی 
دو طبقه، نوساز و دارای تجهیزات لازم است، برای احداث کلانتری مورد قبول کارشناسان نیروی انتظامی قرار گرفت و 
خریداری شد.در این راستا نیروی انتظامی طی نامه ای خواستار ایجاد تغییراتی در منزل مورد نظر شد تا محلی برای 
بازداشتگاه موقت و اسلحه خانه با ملاحظات امنیتی در آن ایجاد شود که بر اساس نظر آنها پیمانکار انتخاب و عملیات 
عمرانی برای انجام تغییرات مد نظر نیروی انتظامی آغاز شد.در مراحل انجام این اقدام و پس از بازدید فرمانده نیروی 
انتظامی استان از محل، این موضوع مطرح شد که زمین بایر مجاور این مکان باید محفوظ بماند، اما در نهایت این نظر 
تغییر یافت و نیروی انتظامی اعلام کرد که قصد دارد این محل را به مرکز مبارزه با مواد مخدر در شرق اصفهان تبدیل کند 
و این امر نیازمند زمینی با وسعت بسیار بزرگ تر و شرایط خاص بود.فرآیند احداث با کمی وقفه مواجه شد، تا آنکه در 
حاشیه دیدار مردم اصفهان با رهبر معظم انقلاب به مناسبت روز ۲۵ آبان در سال گذشته، مدیریت شهری از فرمانده 
فراجا درخواست کرد برای حل این مسئله دستورات لازم را صادر کند.    اگر مسئولان انتظامی درخواست واگذاری زمینی 
به مساحت دو هزار متر در منطقه حصه را دارند، به دلیل این است که جغرافیای جرم، جمعیت و شرایط آینده منطقه را 
مدنظر قرار داده اند و این موضوع نه تنها بلندپروازانه نیست، بلکه دوراندیشانه است.به دنبال آن مشاور شهردار اصفهان در 
امور محلات شهر به صراحت اعلام کرد: حاضر هستیم برای احداث یک کلانتری در حد سایر کلانتری های شهر، زمینی 
به وسعت ۵۰۰ مترمربع تملک و آن را بر اساس استانداردها احداث کنیم، اما ساخت قرارگاه و ستاد مبارزه با مواد مخدر 
در دستور کار ما نیست، مسئولان انتظامی از نظر بلندپروازانه خود عدول کنند تا به راه حلی برای رفع مشکل برسیم، چرا 

که طبق قانون تملک زمین برای احداث کلانتری جزو وظایف شهرداری محسوب نمی شود.

پلیس به دنبال ارائه خدمت رسانی بهتر و بیشتر به مردم است
سرهنگ عزیزا...سپهوند، رییس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان هشتم بهمن سال گذشته 
در مصاحبه ای با خبرنگار ایمنا اظهار کرده بود: مســاحت مورد نیاز برای ساخت کلانتری به شرایط هر منطقه از جمله 
جمعیت، جغرافیای جرم و بزرگی و کوچکی آن منطقه بســتگی دارد و بنابراین برای هر منطقه مســاحت لازم جهت 
ساخت و احداث کلانتری در نظر گرفته می شود؛ اگر مسئولان انتظامی درخواست واگذاری زمینی به مساحت دو هزار 
متر در منطقه حصه را دارند، به دلیل این است که جغرافیای جرم، جمعیت و شرایط آینده منطقه را مدنظر قرار داده اند و 
این موضوع نه تنها بلندپروازانه نیست، بلکه دوراندیشانه است.وی تاکید کرده بود: پلیس به دنبال ارائه خدمت رسانی 
بهتر و بیشتر به مردم این منطقه است، بر این اســاس ۵۰۰ متر زمین در نظر گرفته شده از سوی شهرداری، نمی تواند 
کاربری لازم را برای پلیس داشته باشــد و با این اوصاف پلیس قادر به دگرگون کردن شرایط موجود و خدمت رسانی 
بهتر و مطلوب تر به مردم منطقه نخواهد بود.رییس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی استان اصفهان با بیان اینکه 
پلیس به هیچ مسئله ای جز آرامش و آسایش شهروندان نمی اندیشد، تصریح کرده بود که تعامل ادارات، دستگاه ها، 
نهادها و ارگان ها با پلیس راهگشای رفع مشکلات جامعه و خدمت رسانی جهادگونه به مردم است، امیدواریم با تعامل، 

همکاری، همراهی و همدلی هرچه بیشتر مسئولان شهری، مشکلات شهروندان محله حصه هرچه زودتر رفع شود و 
از امکانات رفاهی لازم برخوردار شوند.

ایجاد کلانتری، مطالبه 25 ساله مردم حصه
محمد مهدی کریمی، مدیر منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان چهاردهم تیرماه امسال در مراسم افتتاح پروژه های این منطقه، 
با اشاره به اینکه دومین مولفه منطقه، امنیت است، اظهار کرده بود: »محله هایی همچون حصه، محلی برای ته نشین 
شدن نازیبایی های شهر همچون کودکان کار، معتادان متجاهر و کارتن خوابی است که در این راستا مهم ترین اتفاق ایجاد 
کلانتری در حصه است که مطالبه ۲۵ ساله مردم بوده و اجرای آن را با قدرت پیگیری می کنیم؛ در حال حاضر در مرحله 
نهایی توافق با نیروی انتظامی هستیم، لذا پیش بینی می شود تا دو ماه آینده کلنگ زنی آن انجام شود.«وی به تازگی در 
گفت وگو با خبرنگار ایمنا تاکید کرده است: »با توجه به اینکه یکی از مشکلات مناطق حاشیه ای شهر، امنیت است، ذیل 
کلان مولفه امنیت، در شهرداری منطقه ۱۴ به این جمع بندی رسیدیم که نیاز به استقرار یک کلانتری داریم؛ در این راستا 
نیروی انتظامی استان همراهی خوبی کرد و برای رفع مشکلات مردم منطقه، بین نیروی انتظامی و شهرداری اصفهان، 
تفاهم نامه ای امضا شد که طبق مفاد آن قرار بر جانمایی مکان کلانتری با نظر مستقیم کارشناسان نیروی انتظامی و 
تملک توسط شهرداری اصفهان شد.مدیر منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان می گوید: در محله حصه، جنب بازیکده فعلی، 
زمینی به وسعت ۱۵۰۰ مترمربع جانمایی و تملک صورت گرفته است، بودجه ای هم در شهرداری برای آغاز فرآیند احداث 
ساختمان کلانتری اختصاص داده شد، همچنین تمهیداتی نیز اندیشیده شده که مردم طعم شیرین این خدمت را خیلی 
زود بچشند.وی می افزاید: در حال حاضر ایجاد کلانتری حصه در مسیر طی کردن روال اداری، تعاملات با نیروی انتظامی 
و گرفتن نقشه های مورد تایید متخصصان فنی و طراحی سازه ها توسط آنهاست، جلسات مختلف در حوزه های متعدد 
ذیل تفاهم نامه مشترک بین معاونت عمران منطقه و بخش فنی و مهندسی نیروی انتظامی برگزار شده است.کریمی 
با بیان اینکه در ذهن، دل و نیت ما این است که با نهایی شدن مراحل یاد شده، اواسط مهرماه همزمان با هفته نیروی 
انتظامی، کلنگ احداث کلانتری بر زمین زده شود، خاطرنشان می کند: سعی شهرداری اصفهان این است که تدابیری 
بیندیشند که سازه به نحوی انتخاب شود که سریع احداث شود و مردم از ثمره آن بهره مند شوند.وی با بیان اینکه ذیل 
کلان مولفه امنیت در منطقه، احداث کلانتری به عنوان یک زیرساخت مهم تلقی می شود، ادامه می دهد: در تفاهم نامه 
مشترک پلیس و شهرداری اصفهان مقرر شد پلیس تخصص مواد مخدر هم در این کلانتری مستقر شود و حتی قسمتی 
هم برای پلیس راهرو در نظر گرفته شود و شاهد یکی از بهترین و بزرگ ترین کلانتری های شهر اصفهان باشیم.مدیر 
منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان تاکید می کند: احداث کلانتری حصه، یک بستر جدی است که با انجام برنامه های نرم 
افزاری و فرهنگی در کنار آن بتوانیم محله حصه را از حیات خلوت مجرمین، اراذل و اوباش رها کنیم و مکانی برای ته 

نشین شدن نازیبایی ها نباشد و مردم طعم شیرین امنیت در فضای شهر را بچشند.

 نمایشگاه آثار 
نگارگری استاد 

هوشنگ جزی زاده
نمایشــگاه ۵۰ ســال آثار نگارگری 
اســتاد هوشــنگ جزی زاده ۲۸ 
شــهریور تا ۲۶ مهرماه از ساعت ۹ 
تا ۱۹ در هنرســتان هنرهای زیبای 
اصفهــان میزبــان بازدیدکنندگان 

خواهد بود.

عکس خبر

عکس: ایمنا
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روز گذشته و در آستانه بازگشایی مدارس، نشست          پریا پارسادوست
خبری مدیرکل آموزش و پرورش استان برگزارشد. 
نشستی با زمان بیش از سه ساعت که در آن، بسیاری از چالش ها و دغدغه های 
آموزش توســط مدیرکل و خبرنگاران مطرح و درباره آن بحث شد.  محمدرضا 
ابراهیمی در این نشست با اشــاره به معضل کمبود معلم و فضای آموزشی در 
اســتان، گفت: یک هزار و 450 آموزگار در آستانه ســال تحصیلی جدید جذب 
آموزش و پرورش اصفهان شــدند و درعین حال تاکید کرد کــه کماکان عمده 
چالش آموزش و پرورش،کمبود آموزگار است و در زمینه کسری نیرو، اصفهان 
در صدر پنج استان کشور قرار دارد.در ادامه گزیده و اهم صحبت های ابراهیمی 

در این نشست را  می خوانید:

به مدارس دولتی بی توجهی شده است
به دلایل متعدد در سال های گذشته نسبت به مدارس دولتی بی توجهی صورت 
گرفته است. در گذشــته ها، عموم رتبه آوران کنکور در اصفهان از مدارس دولتی 
بودند ولی حالا این مســئله کمرنگ شده است. ما مدارســی داریم که بیش از 
100 سال قدمت دارند و فارغ التحصیلان آن، مورد احترام جهان اسلام بوده اند. 
امســال رهبر انقلاب تاکید کردند که باید به مدارس دولتی توجه شــود و ما نیز 
این موضوع را در اولویت قرارداده ایم. هم در زمینه تقســیم نیروی انسانی برای 
گذراندن ســاعات موظف در این مدارس و هم در بحث شــاداب سازی و تجهیز 

مدارس دولتی مورد توجه ما قرار گرفته است. 

پذیرش 2۷00 نفر دانشجو معلم در دانشگاه فرهنگیان اصفهان 
سال 13۹1، 25 هزار دانشجو معلم وارد دانشگاه فرهنگیان شدند و قرار بر این 
بود که تا چندین سال پنج هزار نفر ســالانه به عدد پایه ورودی اضافه شود تا 
چالش نیروی انسانی نداشته باشیم؛ اما متاسفانه رویکرد تغییرکرد و نگاهی 
حاکم شد که اعتقادی به جذب معلم از طریق دانشگاه فرهنگیان نداشت و می 
گفت نیازی نیست ظرفیت این دانشگاه فقط محدود و مختص به فرهنگیان 
باشد. بُعد تربیتی معلم از آموزش او مهم تر اســت. تنها راه ورود به آموزش و 
پرورش از منظر سند تحول بنیادین دانشگاه فرهنگیان است.با استقرار دولت 
سیزدهم و با عنایت رهبر معظم انقلاب، به دانشگاه های فرهنگیان توجه ویژه 
شد و سال گذشته 25 هزار نفر در کشور و 2 هزار و 300 نفر در استان اصفهان در 
دانشگاه فرهنگیان پذیرش شدند.درسال جاری نیز در سراسر کشور 30 هزار 
نفر و در استان اصفهان 2 هزار و 700 نفر دانشــجو معلم در دانشگاه فرهنگیان 
پذیرش خواهند شــد و با تداوم این روند طی چند ســال آینده مشکل کمبود 

نیرو جبران خواهد شد.

اردوهای پیشرفت و نسلی که تشنه دانستن است
ذیل ســند تحول بنیادین، یکی از مســائل مهمی که به آن توجه شده، بحث 
تربیتی دینی دانش آموزان اســت. تلاش می کنیم تا بیش از پیش به مقوله 
هایی مثل نماز، حجاب، هیئات دانش آموزی و تقویت هویت اسلامی-ایرانی 
بپردازیم و درجهت تقویت آن بکوشــیم. درحال حاضر نوجوان و جوان ایرانی 
خیلی چیزها را نمی داند و از بسیاری پیشرفت های ایران خبر ندارد. بنابراین 
اردوهای پیشرفت را راه اندازی کردیم که سال گذشته بیش از 42 هزار دانش 
آموز در این اردوها شرکت کردند؛ اما این ایده آل ما نیست و باید خیلی بیشتر 

از اینها باشد. 

داشتن کارت صلاحیت آموزگاری در مدارس غیردولتی الزامی است
چنانچه آموزگاری بخواهد در مدارس غیردولتی تدریس کند طبق سند تحول 
بنیادین باید 360 ساعت دوره آموزشــی بگذراند تا کارت صلاحیت آموزگاری 
برای او صادر شود؛ هیچ مدرسه غیرانتفاعی حق ندارد افرادی را به کارگیری کند 

که کارت صلاحیت معلمی ندارند.

چالش افزایش سال به سال اتباع در ایران
در ســال تحصیلی جدید، یک میلیون دانش آموز در مدارس اســتان اصفهان 
تحصیل خواهند کرد، چالش مهاجرت اتباع و مشــکلی که ســال گذشته در 
مدارس ما اتفاق افتاد، مردم ما را نگران کرد زیــرا در برخی مدارس ما درصد 
دانش آموزان اتباع بیش از ایرانی ها بود. طبق آمار، سال تحصیلی گذشته 54 
هزار دانش آموز اتباع در استان وجود دارد که حدود ۹0 درصد آنها دانش آموزان 
اتباع افغانســتانی هســتند.آموزش و پرورش نیز در حال ســاماندهی این 
دانش آموزان است و هم اینک ورودی برخی مدارس بسته شده و تنها دانش 
آموزانی ثبت نام می شوند که در سامانه یکتا کد رهگیری داشته باشند.تحصیل 
دانش آموزان اتباع امری اجتناب ناپذیر است. در استان اصفهان کمبود فضای 
آموزشی داریم به دلیل رشد جمعیت دانش آموزی که ناشی از موالید نیست 
بلکه علت آن مهاجرپذیر بودن اصفهان اســت که از سایر شــهرها، روستاها و 

استان ها به این خطه مهاجرت می کنند.

تخلیه برخی مدارس اصفهان به دلیل فرونشست

در شهر بزرگی چون اصفهان کسری فضای آموزشی داریم زیرا برخی مدارس 
نیز به دلیل قدمت و فرســودگی از مدار خارج شــده اســت و بدترین مسئله 
پدیده فرونشست است که مدارس شهر اصفهان به ویژه منطقه شمال شهر و 
شهرستان های برخوار و شاهین شــهر را از گردونه استفاده خارج کرده است.با 
وجود این مسئله اما از سوی دیگر، ســرمایه گذاری و اهتمام ویژه دولت را در 
امر مدرسه سازی شاهد هستیم به طوری که نسبت به سال های گذشته بیش 
از 2.5 برابر شده است و تعداد زیادی مدرسه در حال ساخت و پروژه های نیمه 
تمام بسیاری داریم.هفته گذشــته 53 واحد آموزشی در سطح استان به بهره 
برداری رسید. البته معیار استانداردسازی مدرسه و اینکه بشود از آن استفاده 
کرد یا نه، با ما نیست و با سازمان نوســازی مدارس است. برای ما نگهداشت 

بنا و مدارس مهم است. 

استفاده از حمل و نقل عمومی توســط دانش آموزان یک مهارت اجتماعی 
است

در وهله اول ، ما تشویق می کنیم که دانش آموزان به ویژه در مقاطع دبیرستان 
با حمل و نقل عمومی رفت و آمد کنند و اصلا این خودش یک نوع فرهنگ و یک 
مهارت اجتماعی است اما به هرحال استفاده از سرویس مدارس در شهرهای 
بزرگ اجتناب ناپذیر است، باید توجه داشت که برخی مدارس خاص با منزل 
شهروندان فاصله دارند و خانواده ها مجبور به تامین سرویس می شوند هرچند 
تلاش آموزش و پرورش بر این است که قانونا دانش آموز به ثبت نام در محل 
سکونت خود ترغیب شود. باید شرایطی ایجاد شود که اولیای دانش آموز بداند 

فرقی بین مدرســه )الف( با )ب( وجود ندارد تا وقت و هزینــه در این زمینه 
مستهلک نشــود.آموزش و پرورش بر ســرویس مدارس باید نظارت داشته 
باشد و این نهاد عضو موثر ماده 18 است؛ امسال تعداد سرویس های مدارس 

افزایش یافته است تا دغدغه و نگرانی شهروندان کمتر شود.

تعطیلی مدارس اصفهان خط قرمز آموزش و پرورش است
خط قرمز ما تعطیلی مدارس است؛ باید توجه داشــت که در این خصوص به 
طور کلی کارگروه اضطرار آلودگی هوا تصمیم گیری می کند، ما به عنوان متولی 
آموزش و پرورش تلاش می کنیم تا اگر اتفاق خاصی رخ داد اولین و بهترین 
گزینه تعطیلی آموزش نباشــد، بررسی کنند تا مدرســه تعطیل نشود زیرا این 

تعطیلی ها بر افت تحصیلی دانش آموزان ما بی تردید تاثیر می گذارد.

شهرداری به وظایف قانونی خود در قبال آموزش و پرورش عمل کند 
شــهرداری ها مکلفند سه درصد از عوارض تراکم، ســاخت و ساز و ماده 100 را 
برای ساخت و ساز و تجهیزات به آموزش و پرورش اختصاص دهند ولی این 
اتفاق نیفتاده اســت و ما از دوستان در شــهرداری انتظار داریم به قانون عمل 
کرده و کمک کنند تا این موضوع عملیاتی شود. یا به عنوان مثال، طبق ماده 18 
انبوه سازان باید به ازای 200 واحد مسکن، یک مدرسه 12 کلاسه از صفر تا صد 
بسازند. شهرداری ها باید در صدور پروانه کار کمک کنند و مشخص شود که این 

کار انجام شده یا نه و حوزه های نظارتی هم باید نظارت کنند. 

مدیرکل آموزش و پرورش استان اصفهان خبرداد: 

تحصیل ۵۴ هزار دانش آموز اتباع در اصفهان

منبع: بازار 

 www:zayanderoodonline.ir

از لابه لای حرف ها
 در فولادشــهر  و شــهرک های اقماری ، مهم ترین 

چالش ما کمبود فضای آموزشی است. 
 ۷00رقبه در استان اصفهان، موقوفه هستند. مکلفیم 
که اجاره بهای موقوفات را بپردازیم ولی ردیف بودجه در 
این خصوص وجود ندارد و در این زمینه دچار مشــکل 

هستیم.
گرایش به تحصیل در هنرستان ها ، در اصفهان بیشتر 

از گذشته شده است. 
 تنوع مدارس باید کم شود. 

امســال توزیع رتبه های تک رقمی و دورقمی کنکور در 
کشور رشد خوبی داشت. اصفهان بعد از تهران، بیشترین 

رتبه تک رقمی در کل کشور را داشت. 
 اینکه بحث اتباع را مدیریــت می کنیم، به این معنا 
نیست که قرار باشد دانش آموز ایرانی از مزیتی محروم 
شود.در کنار مدیریت این موضوع،  باید حواس مان باشد 

که ترکیب جمعیتی دستخوش تغییر نشود. 
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